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ДРУКОВАНІ ВИДАННЯ 

Звернення Голови Верховної Ради України, в.о.Президента України 

Олександра Турчинова до співвітчизників  "Голос України".....................................3 

Зараз не час для з’ясування стосунків та політичних протистоянь. Ми маємо бути 
відповідальними за кожне своє слово, за кожен заклик, за кожну дію. Маємо розуміти, що від 
цього, без перебільшення, може залежати доля країни. 

Зі щитом та при грошах  Наталія Лебідь, "Україна молода".......................................4 

Парламентарії зібралися на засідання на день раніше, ніж зазвичай. Заходи безпеки були 
суворішими: речі журналістів ретельно перевіряли, а під самою ВР знов зібралися люди в 
балаклавах, зі щитами та зброєю. Нардеп від «Свободи»А.Іллєнко пояснив у кулуарах: це — 
Самооборона Майдану, яка захищає від можливого теракту. 

«У Криму живе 2,5 млн українських громадян»  Юлія Лучик, «День» ......................6 

У той же час, уже за звичкою, в залі засідань зареєструвалося менше 300 депутатів. Серед 
відсутніх – більша частина регіоналів та комуністи. Уже яке засідання поспіль, роботу в 
парламенті проігнорували і депутати-мажоритарники від АРК. Де народні обранці від ПР і що 
вони роблять, аби стабілізувати ситуацію на своїх округах? 

Вернут ли суды доверие иностранных инвесторов к Украине  Виктория 
Флеридова, "Комсомольская правда  в Украине".............................................................7 

В понедельник, 17 марта, Высший специализированный суд по уголовным и гражданским 
делам вынес решение по вопросу, который затрагивает имидж Украины. Речь идет о $100 
миллионах долга автомобильной корпорации "АИС" в лице депутатов-регионалов Д.Святаша 
и В.Полякова перед УкрСиббанком. 

"У Евросоюза нет военного решения украинского вопроса"  Дмитрий 

Коротков, «Вести» ...........................................................................................................9 

Украинский МИД назвал эти условия ультиматумом и отверг их. «Это заявление МИД РФ 
похоже на ультиматум. Позиция, которая там изложена, является абсолютно неприемлемой 
для украинской стороны. Любые переговоры с РФ при международном посредничестве 
должны проходить исключительно на основе уважения территориальной целостности 
Украины», — сказал директор департамента информполитики МИД Е.Перебийнис. 

Іноді краще співати  Сергій Довгаль, "Україна молода" .............................................10 

«Чому, коли захоплювали Норд–Ост, Путін не йшов ні на які домовленості з бойовиками. 
Западенці — не трудові люди, це бандерівці. Не можна з бандитами, з бандерівцями, з 
бойовиками і фашистами йти ні на які домовленості й поступки. Ви дасте їм палець, вони 
відхоплять руку по плече», — одне з висловлювань поки що «Почесного громадянина 
Дніпропетровська» Й.Кобзона. 
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ІНТЕРНЕТ-ЗМІ 

Сергей Куницын предложил поставлять Крыму газ и воду по мировым ценам  

Обозреватель...................................................................................................................11 

Постоянный представитель Президента Украины в Автономной Республике Крым и 
Севастополе С.Куницын предложил не прекращать поставки энергоносителей и воды в Крым, 
а продавать их по мировым ценам. Об этом он заявил в эфире "5 канала". 

В Раде появился законопроект о запрете КПУ  LB.ua ..............................................12 

Председатель комитета Верховной Рады, член "Батькивщины" В.Кириленко предлагает 
парламенту запретить деятельность Коммунистической партии. Об этом говорится в 
законопроекте №4478, зарегистрированном в Раде 18 марта. 

Наступ на президентські вибори  Українська правда ................................................12 

Голова фракції ПР, претендент на пост лідера партії, О.Єфремов 14 березня озвучив тезу, що 
"президентські вибори мають пройти після прийняття Конституції", а це не може статися у 
травні. Коли вони можуть відбутися? Ну, наприклад, "зі стелі" – 7 грудня, відповідний проект 
постанови парламенту вже зареєстровано. 

БЛОГИ 

Олександр Доній: «Топ-менеджмент телкеаналів розуміє свою 

відповідальність за погроми?»  корреспондент.net....................................................15 

Вчора був на ТРК "Україна"(вперше..Ніколи раніше туди в студію не запрошували). В ефірі 
показали сюжет, як в В Севастополі і Криму знущаються над журналістами. А там і справді 
російські націоналісти виплескують свою агресію на україномовних, на тих, хто дозволяє собі 
незалежне мислення, на журналістів.  

Олег Ляшко: «Гарантії Росії не коштують папірця, на якому вони написані»  

корреспондент.net ...........................................................................................................15 

Чого коштують гарантії Кремля - ми вже всі переконалися. У 1994 році Москва вже 
гарантувала Україні територіальну цілісність в обмін на відмову від ядерної зброї. Вчорашній 
"референдум" в Криму підтвердив вірність твердження Бісмарка.  

Олег Тягнибок: «Заява ВО "Свобода": Доктрина Путіна-Лаврова – шляхами 

Сталіна та Молотова»  pravda.com.ua..........................................................................16 

Оголошення Заяви МЗС Російської Федерації "Про групу підтримки для України" можна 
розцінити як офіційне формулювання новітньої імперської зовнішньополітичної доктрини – 
доктрини Путіна-Лаврова. 

Анатолій Гриценко: «Влада хоче вилучити вогнепальну зброю – це хибне 
рішення!»  pravda.com.ua ...............................................................................................17 

Натомість треба легалізувати наявну у громадян вогнепальну зброю, з відповідною її 
реєстрацією і наданням офіційних дозволів громадянам. Це дозволить перевірити і відсікти 
тих, хто зараз займаються мародерством, і водночас – дати свідомим громадянам-патріотам 
змогу захищати себе, свої родини і свою країну в умовах, коли сама держава того забезпечити 
поки що неспроможна. 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Олександр Турчинов: «Ми ніколи не змиримося з анексією нашої землі»  

ICTV, Факти ....................................................................................................................17 

Верховна Рада оголосила часткову мобілізацію  Телеканал новин "24"...................18 

Верховна Рада затвердила Указ в.о. Президента Турчинова про мобілізацію  

"Студія "1+1", ТСН ........................................................................................................19 
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демократических преобразований в Украине  ТРК "Украина", События ..............24 
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Друковані видання 

Звернення Голови Верховної Ради України, в.о.Президента України Олександра 
Турчинова до співвітчизників  

"Голос України" 

Шановні співвітчизники! 

Сьогодні — нелегкий час для України та кожного з нас. 

Російські військові фактично тримають Крим під дулами автоматів, прикриваючи свою 
агресію сфальшованим та юридично нікчемним «референдумом», який ніколи не буде визнаний 
ні Україною, ні цивілізованим світом. 

Більше того, Росія зосередила свої війська на нашому кордоні, загрожуючи Україні 
повномасштабною війною. 

Весь цей час у Криму нас провокували на збройне протистояння, яке загрожувало життю 
сотень тисяч наших громадян. Це мало стати підставою для військового вторгнення під 
приводом захисту росіян та російськомовних українців. 

Але цей план провалився саме через правильно обрану нами стратегію дій. Наші 
військові продемонстрували справді героїчну витримку, українці не піддалися на провокації, а 
Росія натомість фактично опинилася в міжнародній ізоляції. 

Спроби військового блокування Криму є тимчасовими і не призведуть до від’єднання 
півострова від України. Ми готові до переговорів, але ми ніколи не змиримося з анексією нашої 
землі. 

Українському народові протистоять не росіяни, які виходять на вулиці Москви, щоб 
підтримати боротьбу нашої країни. Нам протистоїть політичне керівництво Російської 
Федерації. Вони марять відновленням імперії. Вони панічно бояться прикладу України, де 
народ переміг тоталітарний режим. 

Саме демократичної, європейської, успішної та заможної України, яку ми сьогодні 
будуємо, найбільше боїться Кремль. Це і є справжнім мотивом їх агресії. 

Але це не може зламати прагнення українського народу жити у вільній державі, де владу 
обирає народ, де свобода та гідність є базовими цінностями, де кожен громадянин є захищеним, 
де є правосуддя та можливості розвитку. 

І ми таку Україну збудуємо, бо всі ці труднощі лише роблять нас сильнішими. 
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Звичайно, є чимало складнощів та помилок. Але попри страшну економічну кризу уряд 
знаходить кошти для армії та Національної гвардії. Саме такі зміни до Державного бюджету 
сьогодні прийняла Верховна Рада. 

Так, ми змушені економити і в першу чергу скорочуємо видатки на державні структури. 
Але ми не будемо економити на безпеці та обороні, бо від цього залежить життя кожного 
українця. Життя та безпека громадян є для нас головною цінністю. Ми зробимо все, щоб 
уникнути війни та людських жертв. Ми будемо робити все, щоб розв’язати конфлікт 
дипломатичним шляхом. Але військова загроза для нашої країни реальна. Тому я підписав Указ 
про часткову мобілізацію. Це рішення схвалив наш парламент. Десятки тисяч українських 
патріотів добровільно вступають до лав Збройних Сил та Національної гвардії, щоб обороняти 
Батьківщину. Саме на таких патріотів розраховане наше рішення. 

Хочу сказати всім: ми щоденно посилюємо свою обороноздатність. Україна готова 
захистити недоторканність своєї землі. 

Весь український народ повинен сьогодні об’єднатись в одну велику родину, яка готова 
боронити свій рідний дім. 

У цей нелегкий час усі ми маємо демонструвати підтримку один одному, бути 
згуртованими, тримати одну спільну лінію проти агресора та дати все необхідне нашим 
військовослужбовцям, нашим Збройним Силам. 

Не секрет, що агресор робить усе, щоб розхитати ситуацію всередині України, щоб 
спровокувати внутрішні суперечки, громадянське протистояння та показати слабкість 
Української держави. До нас засилаються провокатори та погромники, фінансуються зрадники 
та сепаратисти. Вони хочуть ізсередини зруйнувати та послабити країну. Тому будь-які 
протиправні дії, спроби підбурювати людей на масові заворушення, захоплення приміщень, 
самосуди, протидію силовим структурам або Збройним Силам, в сучасних умовах будуть 
розцінюватись як спроби сприяння військовим агресорам та злочин проти держави. Вони 
будуть суворо каратись відповідно до вимог українського законодавства та Конституції, 
незалежно від того, якими б політичними гаслами не маскувались чи в якому регіоні не 
вчинялися б. 

Зараз не час для з’ясування стосунків та політичних протистоянь. Ми маємо бути 
відповідальними за кожне своє слово, за кожен заклик, за кожну дію. Маємо розуміти, що від 
цього, без перебільшення, може залежати доля країни. 

Спільним зусиллями, важкою працею, єдністю та силою духу ми захистимо нашу країну, 
відновимо економічну могутність, вплив та авторитет України! 

Хочу подякувати всім вам за ваші мужність, витримку та підтримку. 

За нами правда, з нами Бог, з нами Україна! 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=323730 

Зі щитом та при грошах  
Наталія Лебідь, "Україна молода"  

«Постреферендумна» Верховна Рада України вчора мало чим відрізнялась від 
«дореферендумної». Настав понеділок, який міг стати першим днем справжньої війни, але — 
обійшлося. Парламентарії зібралися на засідання на день раніше, ніж зазвичай. Заходи безпеки 
були суворішими: речі журналістів ретельно перевіряли, а під самою ВР знов зібралися люди в 
балаклавах, зі щитами та зброєю. Нардеп від «Свободи» Андрій Іллєнко пояснив у кулуарах: це 
— Самооборона Майдану, яка захищає від можливого теракту. 

Як найбільш легітимний орган влади український парламент працює понаднормово. 
Учора було затверджено указ в. о. Президента Олександра Турчинова про часткову мобілізацію. 
Всі силові структури переведено «на організацію та штати воєнного часу». «За» проголосували 
275 нардепів. Як доповів на засіданні ВР секретар Радбезу Андрій Парубій, часткова 
мобілізація залучить 20 тисяч людей до Збройних сил та ще 20 тисяч бійців — до Національної 
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гвардії. Матерям 18–річних юнаків можна не турбуватися: залучатимуть у першу чергу тих, хто 
вже пройшов армію. Триватиме набір бійців протягом 45 днів, хоча Парубій висловив 
переконання, що насправді все відбуватиметься значно швидше. Мобілізацію на території АРК 
та міста Севастополя передбачено «здійснити з числа громадян, які в добровільному порядку 
висловили бажання бути призваними». 

Також армія отримала від парламенту суттєву грошову ін’єкцію. На потреби Збройних 
сил України виділено 6,882 млрд. грн. («за» — 243 депутати). За словами міністра фінансів 
Олександра Шлапака, кошти підуть на придбання озброєння й техніки, засобів зв’язку, а також 
на проведення мобілізації. Окрім згаданих вище 40 тисяч добровольців по лініях ЗСУ й МВС, 
ще 4300 осіб буде заангажовано в Держприкордонслужбу. 

Щодо попередніх засідань, то найголовнішими їхніми рішеннями є такі. В суботу ВР 
розпустила парламент Криму. «За» проголосували 278 нардепів із різних фракцій, включно із 
19 «регіоналами». 

При цьому народний депутат від «Батьківщини» Микола Томенко звертає увагу на 
саботаж з боку переважної частини ПР та всієї фракції КПУ. «Я переконаний, що громадяни 
України повинні знати усіх депутатів, які не голосували за це рішення або не прийшли на 
засідання. Це люди, які не хочуть миру, які проти територіальної цілісності, які не розуміють 
небезпеки військової загрози з боку Росії», — зазначив Томенко. 

Так само — без участі «регіоналів» — був проголосований ще один вельми важливий 
момент. У п’ятницю, 14–го, парламент дозволив Верховному Суду переглядати рішення 
Вищого адміністративного суду. Депутати 252 голосами підтримали зміни до Кодексу 
адміністративного судочинства щодо компетенції ВСУ. Верховний Суд отримав право 
коригувати рішення колег щодо «дій чи бездіяльності Верховної Ради, Президента, Вищої ради 
юстиції і Вищої кваліфікаційної комісії суддів». Навіщо це було зроблено? Річ у тім, що саме 
Вищий адмінсуд має юрисдикцію переглядати результати парламентських чи президентських 
ви-борів (і не лише це). Нині ж у його провадженні перебуває справа про визнання 
неправомірними дій Верховної Ради щодо призначення на 25 травня позачергових виборів 
Президента і покладення на Олександра Турчинова виконання обов’язків Президента України. 
Ініціатором позову виступив сумновідомий донецький адвокат Володимир Оленцевич. Раніше 
цей невтомний правник успішно оскаржував укази Віктора Ющенка про присвоєння звання 
Герой України Степану Бандері та Роману Шухевичу. Тепер відомо, що позов Оленцевича 
проти ВР буде розглядати суддя Михайло Зайцев — а, за даними «Еспрессо ТВ», це креатура 
Андрія Портнова, екс–заступника голови адміністрації Президента Януковича. Портнова 
пов’язують із Віктором Медведчуком, кумом російського президента Путіна. Журналісти 
припускають, що за допомогою рішення ВАСУ Януковичу можуть повернути пост Президента, 
затвердивши його легітимність. 

А тим часом ще один ключовий судовий орган — Конституційний Суд — визнав так 
званий «референдум» у Криму неконституційним. Приводом для розгляду стали конституційні 
подання виконувача обов’язків Президента України, Голови Верховної Ради Олександра 
Турчинова та уповноваженого ВР з прав людини Валерії Лутковської. 

У четвер увечері поповнити склад КСУ (після звільнення деяких суддів там утворилися 
вакансії) Верховна Рада змогла лише з другої спроби. Парламент заповнив свою квоту, 
делегувавши до КСУ нардепів Миколу Мельника, Сергія Саса, Станіслава Шевчука та Ігора 
Сліденка. Інші, як Володимир Стретович, не набрали більшості. 

До проявів ККД парламенту за останні три дні слід зарахувати й призначення виборів 
мера Черкас. Вони, як і вибори міського голови Києва, пройдуть 25 травня. А ось призначити 
переобрання голів Красноармійська та Переяслава–Хмельницького Раді не вдалося — забракло 
голосів. Видно, що нова більшість у ВР щодалі опиняється під більшою загрозою. 

Депкорпус 

Учора Верховна Рада достроково припинила депутатські повноваження кількох 
парламентаріїв, які пішли працювати у виконавчу владу. Мандати склали в.о. глави МВС Арсен 
Аваков, міністр соцполітики Людмила Денисова, міністр інфраструктури Максим Бурбак, 
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секретар РНБО Андрій Парубій, міністр юстиції Павло Петренко (всі — «Батьківщина»), в.о. 
Генпрокурора Олег Махніцький, голова Тернопільскої ОДА Олег Сиротюк («Свобода»), голова 
СБУ Валентин Наливайченко («УДАР»). 

На тому й розійшлися — Турчинов, щоправда, по-просив депутатів не залишати межі 
Києва. Парламент також приведено у «повну бойову готовність». 

Справа кожного з нас 

Телефонуйте на номер 565! 

Рада національної безпеки й оборони спільно з Міністерством оборони створили сервіс 
допомоги українським військовим. Кожен охочий українець може послати з мобільного 
телефона SMS на номер 565. Вартість одного повідомлення становитиме 5 грн. Ці кошти підуть 
на допомогу українській армії… 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2431/283/86473/ 

«У Криму живе 2,5 млн українських громадян»  

Юлія Лучик, «День» 

17 березня Рада оголосила часткову мобілізацію, внесла зміни до бюджету-2014, 
проголосувала за припинення повноважень окремих депутатів і, незважаючи на важку ситуацію 
в Криму та окремих регіонах, таки пішла працювати… в комітети. Утім спікер Олександр 
Турчинов попросив депутатів далеко не роз’їджатися. Мовляв, для того, щоб в разі нагальної 
необхідності, вони змогли оперативно зібратися на позачергове засідання ВРУ. На цьому і 
розійшлися. 

У той же час, уже за звичкою, в залі засідань зареєструвалося менше 300 депутатів. 
Серед відсутніх – більша частина регіоналів та комуністи. Уже яке засідання поспіль, роботу в 
парламенті проігнорували і депутати-мажоритарники від АРК (усі – члени фракції Партії 
регіонів). Де народні обранці від ПР і що вони роблять, аби стабілізувати ситуацію на своїх 
округах? Відповіді на це питання «Дню» не змогли знайти ні у владі, ні в опозиції. 

«Я – рядовий член фракції і відповідаю лише за себе», - поспіхом відповіла «Дню» 
народний депутат від Партії регіонів Ганна Герман, яка кількома хвилинами раніше виступала з 
трибуни ВРУ із полум’яним спічем про необхідність пошуку спільної мови зі сходом та 
півднем країни та важливість національного примирення. Наразі далі слів справа так і не 
дійшла. 

«ПР досі не зробила жодної заяви на партійному рівні, аби відмежуватися від тих дій і 
рішень, які ухвалюють їхні представники в АРК, - розповідає «Дню» народний депутат від 
«Батьківщини» Андрій Пишний. - 

У структурі раніше розпущеного парламенту АРК, 81 депутат є представником ПР. Тому 
Партія регіонів, окрім гучних заяв, повинна ухвалити в цій ситуації єдиноправильне рішення – 
розпуск і відмежування від свого партійного осередку в Криму, гостра оцінка своїх 
однопартійців у автономії та приєднання до результативних голосувань у парламенті, що 
спрямовані на подолання дестабілізації і сепаратистських настроїв в АРК». «Вони мають 
понести політичну відповідальність за свою бездіяльність», - впевнений Андрій Пишний. 

В умовах коли Крим де-факто опинився під протекторатом Росії не менш загрозливою 
виглядає і ситуація в східних регіонах країни. Чи не щодня у Донецьку, Луганську, Харкові 
відбуваються проросійські виступи із захопленням адмінбудівель. Є навіть жертви. 

Уберегти схід держави від повторення «кримського сценарію» - нині головне завданням 
влади, кажуть депутати. Однак, додають, що початковий сценарій Кремля на дестабілізацію 
ситуації в Україні та розгортання сепаратистських настроїв на сході – зірвано. 

 «Підтримки в регіонах російські сили не знайшли, - каже Андрій Пишний. – Проблема в 
тому, що зараз туди приїжджають цілі автобуси «гастролерів» із РФ, працює надпотужна 
агентурна мережа, а спецслужби та спецпідрозділи Кремля підштовхують українців до 
збройного протистояння. Але запевняю: ми рішуче реагуватиме на такі дії і не допустимо 
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провокацій. Ухвалення рішення про частково мобілізацію, створення Національної гвардії та 
збільшення обсягів фінансування збройних сил і правоохоронних органів – повинні 
стабілізувати ситуацію». 

Не піддатися на провокації РФ до агресивних дій важливо і для того, аби не зірвати 
проведення президентських виборів. «План Путіна – захопити всю Україну», - підкреслює 
народний депутат від «Батьківщини» Андрій Сенченко. 

Однак поки далі розмов про незаконність фіктивного «референдуму» у Криму українські 
політики йдуть. Більшість виступає за мирне врегулювання ситуації і сподівається на підтримку 
з боку США та ЄС. Проте є й такі, що прагнуть радикальних дій. «Відключити воду, 
електроенергію, припинити виплати пенсій, стипендій тощо – і за пару місяців вони самі 
попросяться назад, - розповідає «Дню» у приватній розмові один із депутатів від влади. – 
Раніше ми не могли мобілізувати війська, бо елементарно не вистачало коштів, але зараз все є. 
Сьогодні треба зробити все, щоб вибори 25 травня таки відбулися. Переможцем повинна стати 
Тимошенко. Вона влаштує всіх». 

«На окупованій території АРК знаходиться 2,5 млн громадян нашої країни і цю 
проблему треба вирішувати у комплексі, - заперечує слова колеги-депутата Андрій Сенченко. - 
Жодних рішень щодо обмеження електроенергії, водопостачання і т.п. по відношенню до АРК 
ухвалювати не можна. Там живуть українські громадяни і ми, навпаки, будемо їх всіляко 
підтримувати та намагатимемося допомогти кримчанам пережити цей «смутний» період». 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/den-ukrayini/u-krimu-zhive-25-mln-ukrayinskih-gromadyan-
i-mi-budemo-yih-vsilyako 

Вернут ли суды доверие иностранных инвесторов к Украине  
Виктория Флеридова, "Комсомольская правда  в Украине" 

В понедельник, 17 марта, Высший специализированный суд по уголовным и 
гражданским делам вынес решение по вопросу, который затрагивает имидж Украины. Речь 
идет о $100 миллионах долга автомобильной корпорации "АИС" в лице депутатов-регионалов 
Дмитрия Святаша и Василия Полякова перед УкрСиббанком. На самом же деле проблема 
гораздо шире и затрагивает интересы всех иностранных инвесторов, которые сегодня так 
нужны Украине, но опасаются заходить в нашу страну, видя примеры злостного невыполнения 
обязательств и полное игнорирование судами норм права. От того, сможет ли новая власть 
вывести украинскую Фемиду из ручного управления в режим закона, зависит многое в нашем 
будущем. 

Слова честного как бы не было 

История вопроса уходит в 2007 год, когда УкрСиббанк - дочернее предприятие 
крупнейшей международной финансовой группы BNP Paribas (одним из ее акционеров является 
Европейский Банк Реконструкции и Развития) - открыл кредиты для группы "АИС". В качестве 
обеспечения в залог были обещаны автомобили, недвижимость (ипотека) и другие активы. А 
главное - личное поручительство собственников бизнеса Дмитрия Святаша и Василия 
Полякова. Как говорится, слово честное, купеческое, которое драматург Александр Островский 
назвал "кандалами". Ну, да это у классика. 

С 2007 по 2009 год пять компаний "АИС" задолжали сумму, эквивалентную 800 
миллионам гривен. И на этом все. Как оказалось, ни возвращать долги, ни платить проценты 
дебиторы не намерены. И слова честного как бы уже и не было  - личные поручительства 
господа хорошие обжаловали в Печерском суде, и две последующие инстанции - 
апелляционная и кассационная - согласно закивали головами. 

Дальше - интереснее. Все активы, которые служили залогом, Святош и Поляков стали 
выводить на других юридических лиц, задействовав хорошо отработанную систему фиктивных 
фирм и офшоров. Соорудив липовый пакет документов, вывели из ипотеки и передали на новые 
компании недвижимость. Находящие в залоге автомобили просто продали. А в компаниях-
должниках корпорации начали процедуры банкротства. 
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О нравственности больше не будем - не про тех сказ. Существует свод законов, где четко 
указано, как нужно наказывать бессовестных кредиторов и как - мошенников. Тут стоить 
заметить, что речь идет не о бедных людях, которые влезли в долги, чтобы прокормить пятерых 
детишек. А о весьма и весьма зажиточных господах, которые на самом деле не потеряли ни 
копеечки. На базе новых компаний, которые де-юре не имеют обязательств перед банком, 
Дмитрий Святаш и Василий Поляков благополучно продолжают бизнес, обеспечивая себе 
ежегодный оборот в $800 миллионов. 

Но с законами у нас, увы, тоже все плохо. Хочется сказать: было плохо! Потому что 
сейчас должно становиться хорошо. Другого выхода у ориентированной на европейские 
ценности страны просто нет. 

Подковерные игры 

На то, что банк сумеет восстановить свои права, надежда была. В 2012 - 2013 годы 
Верховный суд отменил решения нижестоящих судов о прекращении поручительств. 
Хозяйственный суд арестовал незаконно выведенную из банковского залога недвижимость, 
милиция открыла ряд уголовных дел по фактам хищения кредитных средств, искусственного 
доведения до банкротства, хищения недвижимости по поддельным документам. Но на самом 
деле ничего не изменилось. Депутатские корочки и поддержка влиятельных лиц позволяют 
Святошу и Полякову не только избежать проблем, но и одержать победу на судебных 
ристалищах. Нет, не так - подковерных играх. 

В ноябре 2012 года заочным решением Дзержинский районный суд Харькова по иску 
Укр-Сиббанка наложил на Дмитрия Святаша обязательство выплатить задолженность по 
кредитам, выданным "АИС". Апелляция с этим согласилась. Но спустя год Высший суд принял 
кассацию Святоша к рассмотрению, и выполнение судебных решений остановили. При этом 
банку отказывали в ознакомлении с кассационными материалами, лишая возможности 
подготовить отрицания. Представитель банка получил письмо из ВССУ за день до заседания. 
11 декабря 2013-го кассационная жалоба Дмитрия Святаша была удовлетворена - банку в иске 
отказали. Более того, каким-то чудом из пострадавшей стороны банк превращается в сторону 
обвинения - против его руководства и сотрудничающей с банком группы DCH открывают 
искусственно сфабрикованное уголовное дело. Уголовные дела, в которых фигурировали имена 
Святаша и Полякова, при этом оказываются заморожены. 

Это лишь один из примеров манипуляций судами и законниками. Всего же, по словам 
представителя интересов УкрСиббанка Дениса Кушнира, кредитор вынужден был дважды 
пройти круги ада - от низшей судебной инстанции до высшей, получая в итоге отказ. 
Обращение в Высший суд с ходатайством вновь передать дела на рассмотрение Верховного 
суда было последней возможностью вернуть надежду на то, что справедливость можно 
восстановить. 

Маленькая, но победа 

Председатель коллегии судей Наталья Горелкина зачитывает: "...передать в Верховный 
суд. Решение обжалованию не подлежит". Это маленькая, но все-таки победа. 

В ноябре 2013 года посол Франции Ален Реми обратился к правительству Украины с 
просьбой вмешаться в ситуацию, которая складывается вокруг украинского филиала банка BNP 
Paribas (АО "УкрСиббанк") и украинской группы "АИС". В середине января этого года 
председатель наблюдательного совета УкрСиббанка Жан-Поль Сабе написал открытое письмо 
Януковичу, обвинив в злостном уклонении от выплат по кредиту двух депутатов от его партии. 
Европа давно выжидательно смотрела на Украину, а теперь будет смотреть еще пристальней - 
чтобы оценить: что изменилось после старой власти, которая игнорировала все обращения и 
апелляции к законам. И что сделала новая, чтобы иностранные инвесторы чувствовали себя в 
Украине защищенными и доверяли судебной ветви власти. Мы не получим ни серьезных 
кредитов, ни инвестиций, пока не предоставим гарантии честности и непредвзятости судов. 
Дело вовсе не в Святаше и Полякове, а в том, что осталось много им подобных, которые 
жаждут отхватить кусок и выкрутить в ответ, простите, фигу. И только суд, который 
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восстановит справедливость в одном, другом деле, отобьет желание нажиться за чужой счет и 
отучит от неприличных жестов. 

В этом контексте дело УкрСиббанка - идеальная лакмусовая бумажка. Может быть, и 
люстрация судей, о которой много сейчас говорят, не нужна такая жесткая. Нужно главное - 
избавить судей, а с ними и всю право-охранительную систему от давления. Перестать 
размахивать мандатами. Дать возможность применять правильные статьи законов, а не те, на 
которые указывают провластные или возомнившие себя такими.  

Кстати 

Структуры, близкие к АО "УкрСиббанк" и BNP Paribas Group, заявляют о том, что будут 
подавать на руководство "АИС" в суд за клевету. Пользуясь своим статусом, Дмитрий Святаш и 
Василий Поляков убедили 50 народных депутатов подписаться под обращением к 
правительству с просьбой принять все необходимые меры для противодействия якобы 
рейдерскому захвату компании "АИС".  

В тему 

Как сообщают СМИ, корпорация "АИС" имеет обязательства перед рядом других 
кредиторов. Общая задолженность холдинга якобы превышает $625 млн. Значительная часть 
этой задолженности сформировалась из-за невыполнения бизнесменами обязательств перед 
крупными банками с иностранным капиталом. 

http://kp.ua/daily/180314/443997/ 

"У Евросоюза нет военного решения украинского вопроса"  

Дмитрий Коротков, «Вести»  

Крымская проблема постепенно превращается в общеукраинскую. Российский МИД 
официально опубликовал предложения Кремля по мирному урегулированию ситуации в нашей 
стране. 

Это те же пять пунктов, которые на выходных прозвучали неофициально: федерализация 
Украины и госстатус русского языка через референдум по новой Конституции, выборы всей 
власти после принятия Конституции, признание результатов крымского референдума, 
освобождение всех захваченных улиц и помещений, сдача всего нелегального оружия, 
гарантированный Россией, ЕС и Штатами нейтралитет Украины. 

Неприемлемо! 

Украинский МИД назвал эти условия ультиматумом и отверг их. «Это заявление МИД 
РФ похоже на ультиматум. Позиция, которая там изложена, является абсолютно неприемлемой 
для украинской стороны. Любые переговоры с РФ при международном посредничестве должны 
проходить исключительно на основе уважения территориальной целостности Украины», — 
сказал директор департамента информполитики МИД Евгений Перебийнис. 

Несколько более мягче прозвучал ответ и. о. президента Александра Турчинова: «Мы 
готовы к переговорам, но мы никогда не смиримся с аннексией нашей земли». 

Что интересно, он прозвучал после заявления верховного комиссара ЕС Кэтрин Эштон, 
которая заявила о непризнании результатов крымского референдума, но при этом сказала, что 
«внимание украинской власти должно быть также сосредоточено на том, чтобы широко 
привлечь к процессам в государстве все регионы и национальные меньшинства и продвигаться 
к проведению свободных и справедливых президентских выборов и конституционной 
реформе». 

Вадим Карасев, политолог:  

    У Евросоюза нет военного решения украинского вопроса, а дипломатическое решение 
не может не учитывать позицию России. Потому ЕС хочет, чтобы Киев пошел на переговоры и 
уступил по целому ряду вопросов. И не только ЕС. О том, что Украина должна быть 
нейтральной, заявили одновременно два аксакала американской геополитики — Киссинджер и 
Бжезинский. Причем Бжезинский сделал это заявление, учитывая мнение поляков: он 
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понимает, что в результате раскола Украины Польша получит Западную Украину с крайне 
националистическим правительством, к чему там относятся негативно. Потому Польша 
предпочитает иметь в соседях Украину в нынешних границах. Впрочем, это объективная 
реальность: построение «украинской Украины» возможно лишь в половине страны; если же 
приоритетом является вопрос территориальной целостности, то необходимо ставить вопрос 
широкой культурной и экономической автономии регионов. 

Как Финляндия? 

Идею компромисса поддержал также экс-председатель Еврокомиссии Романо Проди, 
сказавший, что «Украина не может быть ни российской, ни европейской». А немецкая пресса 
разразилась положительными комментариями к предложениям Киссинджера о 
«финляндизации» Украины (то есть, превращения ее в нейтральное и дружественное России 
государство) и построении государства, в котором ни одно «крыло Украины» не будет 
доминировать над другим. Но пойдет ли на это Киев? 

Кость Бондаренко, политолог: Рано или поздно украинская власть все равно будет 
вынуждена пойти на нормализацию отношений с Россией. И если это сделать сейчас, то еще 
возможно установить федеративные отношения между регионами и конфедеративные с 
Крымом. Но чем дольше будет затягиваться процесс нахождения компромисса, тем больше этот 
компромисс будет похож на капитуляцию Украины. Не исключено, что через месяц уже 
придется договариваться о сохранении восточных областей при потере Крыма. 

Впрочем, в правящей коалиции считают, что на предложенных Россией условиях на 
компромисс идти нельзя. «В условиях, когда российские войска оккупируют часть Украины 
приходится сомневаться в дружественных намерениях Кремля, — считает нардеп от 
«Батькивщины» Степан Курпиль. — Это унизительные условия, на которые никто не пойдет. 
Это вмешательство в наши внутренние дела. Мы же не рассказываем России, сколько у них 
должно быть украинских школ и государственных языков». 

Из Донбасса сделали «полуостров» 

Губернаторы на местах пытаются сохранить территориальную целостность страны 
различными оригинальными способами. Например, губернатор Донецкой области Сергей 
Тарута решил сделать из региона... полуостров. «Мы с братом на выходных за собственные 
средства вырыли ров шириной четыре метра вдоль всего участка границы. Таким образом, 
любой транспорт или техника теперь могут попасть в регион только через пункты пропуска», 
— заявил Тарута и добавил, что рытье мегаокопа обошлось ему дороже, чем 50 самолетов. 

Кроме того, донецкий губернатор запросил помощи у центра: по его словам, в Донецк 
пообещали прислать дополнительные подразделения милиции из Днепропетровской и 
Кировоградской областей. Тем временем в восточные области перебрасываются бронетехника 
и подразделения Нацгвардии, которые сталкиваются с попытками местного населения 
заблокировать их продвижение. 

Тем временем вице-премьер самопровозглашенной республики Крым Рустам 
Темиргалиев грозится «освободить» и юг Украины: «На случай военного вторжения со стороны 
Украины у нас на границе с материковой частью сконцентрированы большие силы народной 
самообороны. Они прекрасно экипированы и вооружены. У нас хватит сил не только 
обороняться, но и освободить от незаконной власти Одесскую, Херсонскую и Николаевскую 
области и защитить там русскоговорящее население». 

http://vesti.ua/krym/42965-kissindzher-i-bzhezinskij-poddezhali-ideju-federalizacii-ukrainy 

Іноді краще співати  

Сергій Довгаль, "Україна молода" 

Народний артист СРСР, кавалер орденів «За заслуги перед Вітчизною» трьох ступенів, 
Мужності, Дружби народів, повний кавалер українського ордена «За заслуги» і депутат 
сьогоднішньої Держдуми Російської Федерації Йосиф Кобзон уже давно є для 
Дніпропетровська особою культовою. Причому настільки, що донедавна його авторитет ніхто 
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навіть теоретично не міг заперечувати. Не дивно ж, що ще у 1995 році Йосиф Давидович 
удостоївся звання «Почесний громадянин Дніпропетровська». 

Тепер же перед Кобзоном вiдкрилася перспектива стати у місті на Дніпрі першим, кого 
цього звання можуть позбавити. Принаймні вже сформувалася група активістів, які офіційно 
висунули таку вимогу. Приводом для такої рішучості стали висловлювання Йосифа Давидовича 
стосовно нинішніх подій в Україні. І хоч під сумнозвісним зверненням діячів російської 
культури до президента Путіна він не підписався, але виявив готовність це зробити. За живе 
дніпропетровців він зачепив і своїми публічними одкровеннями. «Чому, коли захоплювали 
Норд–Ост, Путін не йшов ні на які домовленості з бойовиками. Западенці — не трудові люди, 
це бандерівці. Не можна з бандитами, з бандерівцями, з бойовиками і фашистами йти ні на які 
домовленості й поступки. Ви дасте їм палець, вони відхоплять руку по плече», — одне з 
висловлювань поки що «Почесного громадянина Дніпропетровська» Йосифа Кобзона. 

Звісно, дніпропетровцям такої логіки мислення метра не збагнути за всього бажання. Бо 
мітинги проти російської окупації у місті на Дніпрі збирають небачену дотепер кількість людей, 
яка сягала, за повідомленнями ЗМІ, і 15 тисяч осіб. А на суботньому футбольному матчі 
«Дніпра» з «Севастополем» стадіон постійно вигукував «Слава Україні!», «Україна і Крим — 
разом» спільно з прибулими вболівальниками з кримського міста. Може, їх Кобзон теж вважає 
бойо-виками і бандерiвцями? 

Отож терпець дніпропетровців, які з усіх обласних центрів сходу і півдня України 
демонструють чи не найбільшу згуртованість у захисті завоювань Майдану, увірвався 
остаточно. Не так давно тут рішуче розправилися з пам’ятником Леніну в центрі міста. Тепер 
же під роздачу потрапив і Кобзон — невідомі в парку Тараса Шевченка безжалісно спиляли 
навіть платан, свого часу урочисто висаджений Йосифом Давидовичем. 

http://www.umoloda.kiev.ua/number/2431/283/86470/ 

Інтернет-ЗМІ 

Сергей Куницын предложил поставлять Крыму газ и воду по мировым ценам  

Обозреватель 

Постоянный представитель Президента Украины в Автономной Республике Крым и 
Севастополе Сергей Куницын предложил не прекращать поставки энергоносителей и воды в 
Крым, а продавать их по мировым ценам. Об этом он заявил в эфире "5 канала". 

"Мне когда сегодня задали вопрос - кто-то говорит не надо воду поставлять, 
энергоносители в Крым. Я говорю - надо перевести поставку энергоносителей по мировым 
ценам. Сегодня газ, воду и электроэнергию мы даём им по украинским ценам. А коль они 
объявили себя государством, давайте дадим им это по мировым ценам и посмотрим, какой 
бюджет это выдержит", - заявил Куницын. 

16 марта в Крыму прошел неконституционный референдум. За присоединение к России 
на нем проголосовали 96,77%. Факты нарушений на референдуме будут направлены в ЕСПЧ и 
ОБСЕ. В Украине 22 февраля произошла смена власти. Верховная Рада отстранила Президента 
Виктора Януковича от власти, изменила Конституцию, возложила исполнение обязанностей 
Президента на спикера Александра Турчинова и назначила президентские выборы на 25 мая. 
Крым не признал легитимность новой власти. Председатель совета министров Крыма Сергей 
Аксенов обратился к Президенту России Владимиру Путину с просьбой об "оказании 
содействия в обеспечении мира и спокойствия на территории Автономной Республики Крым". 

http://obozrevatel.com/politics/98613-kunitsyin-predlozhil-postavlyat-kryimu-gaz-i-vodu-po-
mirovyim-tsenam.htm 
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В Раде появился законопроект о запрете КПУ  

LB.ua 

Текст документа пока на сайте парламента пока отсутствует. 

Председатель комитета Верховной Рады, член "Батькивщины" Вячеслав Кириленко 
предлагает парламенту запретить деятельность Коммунистической партии. 

Об этом говорится в законопроекте №4478, зарегистрированном в Раде 18 марта. 

На данный момент текст законопроекта на сайте парламента отсутствует. 

Отметим, нардепы Эдуард Гурвиц, Валентин Наливайченко, Владимир Куренной, 
Кириленко и Олег Ляшко предлагают парламенту обязать Минюст отменить регистрацию 
КПУ.Минувшей осенью также была попытка запретить КПУ. 

Отметим также, на последних заседаниях парламента КПУ отказывалась голосовать, в 
том числе, за закон о просьбе международной помощи для защиты целостности Украины. 

http://lb.ua/news/2014/03/18/259803_rade_poyavilsya_zakonoproekt.html 

Наступ на президентські вибори  

Українська правда 

Вибори президента України, призначені на 25 травня 2014 року, від самого початку 
поринули в інтриги й оповиті непевністю. Тоді як мали би стати виборами, вільними від 
масових фальшувань, підкупу й тиску. 

Кампанія вже стартувала. 30 березня завершується висування претендентів, а 4 квітня 
спливає строк їх реєстрації кандидатами. Між тим, звичного ажіотажу довкола президентських 
виборів немає. 

З 15 на 22 березня перенесено з'їзд Партії регіонів, не встановлено дату з'їзду УДАРу. 
Відмовчуються свободівці. Основний претендент від "Батьківщини", Юлія Тимошенко, за 
повідомленнями ЗМІ, збирається з духом у німецькій "Шаріте". Один лише Петро Симоненко 
поспіхом об'їжджає південні регіони, наміряючись мобілізувати частину виборців ПР, дещо 
деморалізовану провалами донедавна владної партії. 

Причина нетипової млявості пояснюється неготовністю гравців активно розгортати 
кампанію в умовах, коли ще не врегульовано низку організаційних аспектів виборів президента, 
конституційно не визначено політичну вагу самого цього поста. 

Однак, і зараз немає певності в тому, що самі вибори відбудуться у встановлений строк. 

Зацікавлених у такому розвитку подій вистачає. 

1. Законодавство для виборів президента 

Лише 13 березня, у період, коли вже виборчий процес тривав, було внесено низку змін у 
закон "Про вибори Президента України" та інших законів у тій їх частині, що стосується 
виборів. Тим самим прояснено, які процедури і як саме здатні вплинути на позиції й тактику 
політичних груп у виборчому процесі. 

Більш точний аналіз змін стане можливим після публікації закону, але вже ясно, що за 
своїм характером вони покликані сприяти конкурентним виборам, і навряд чи були би 
досягнуті, якби за кермом влади продовжував стояти Янукович. 

Депутати зняли неконституційну заборону балотуватися особам, які зазнали 
кримінального переслідування. Уточнено поняття "місце проживання": особа вважається такою, 
що проживає в Україні, якщо її місце проживання зареєстроване відповідно до профільного 
закону. 

Відновлено можливість голосувати в місці перебування виборця за посвідченням про 
тимчасову зміну місця голосування. Посилено вимоги щодо дотримання таємниці голосування, 
заборонено відео- та фотофіксацію заповненого бюлетеня, у тому числі, самим виборцем. 
Усунуто можливість голосування "проти всіх". 
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Громадські організації отримують статус офіційних спостерігачів, як цього досягнуто на 
парламентських виборах. Також прийнято постанову про забезпечення безперешкодної 
діяльності ЗМІ у виборчому процесі. 

Водночас анексія Криму поставила питання про організацію голосування громадян 
України, які залишаються на окупованих територіях чи територіях із невизначеним, або 
невизнаним статусом, де місцева влада не сприяє чи навіть перешкоджає проведенню чесних і 
вільних виборів. Підготовкою пропозицій активно займаються неурядові організації – зокрема, 
ОПОРА, КВУ, а також експерти Міжнародної фундації виборчих систем (IFES). 

Вирішення цієї проблеми багато в чому буде залежати від того, якого саме статусу 
набуде Крим. 

Україна заявила про належність Криму державі Україна, Росія готується включити його 
до свого складу. 

Але вибудовується ще одна диспозиція, яка, крім усього іншого, може стати на заваді 
виборам президента. 

2. Загроза відкритого воєнного вторгнення з боку Росії 

До спроби анексії Криму може додатися ще "захист співвітчизників і співгромадян" на 
"материку". 14 березня такий намір заявило російське МЗС. Хоча міністр закордонних справ 
Росії Сергій Лавров відкинув план "вторгнення на Південний Схід України", введення військ 
без зайвих питань і без кворуму завбачливо санкціоноване верхньою палатою Федеральних 
Зборів Росії 1 березня. Хоча й "у разі крайньої необхідності", тобто "позапланово" – але 
Володимир Путін допустив такий крок. 

Не виключено, що відповідь "захисту співвітчизників" потребуватиме запровадження в 
Україні правового режиму надзвичайного стану. 

Що таке надзвичайний стан? 

Крім всього іншого, це заборона на проведення виборів до будь-якого органу влади, 
заборона зміни Конституції та виборчих законів. Тим самим відкриється можливість впливати 
на відтермінування дати голосування на виборах президента й до двох місяців продовжувати 
задавати тон у перебігу кампанії. Але практично це може бути більший період. 

Потрібно точно розуміти, що проведення виборів не просто "заборонене", а заборонене 
тому, що неможливо організувати й провести повноцінну кампанію в умовах обмеження 
свободи слова, пересування, зборів і мітингів, що є передумовами вільних виборів. 

Тому не варто звужувати проблему до казуїстичної постановки питання, як дехто це 
робить, у площині – "не можна проводити вибори" чи "не можна проводити голосування". 

3. Конституційний ґрунт 

На 15 квітня готується проект закону про внесення змін до Конституції України. Ним 
має бути запропоновано, зокрема, конструкцію політичної системи. 

Можна очікувати, що як перебіг кампанії буде корелювати із запропонованою в ньому 
політичною та управлінською вагою посади президента, так і навпаки – розгортання кампанії 
може вплинути на конституційні пропозиції в дусі улюбленої політичної кон'юнктури. 

Поки що відповіді на питання – які правила суспільно-політичних відносин будуть 
закладені в цьому тексті – немає. 

Отримати її можна було би, якби діяльність тимчасової спеціальної парламентської 
комісії носила публічний характер. Але від часу утворення 4 березня – жодного інформаційного 
проблиску про її поточну діяльність. Жодного обґрунтування потреби перетворень, 
встановлення принципів, розробки концептуального бачення бажаних змін, жодної пропозиції 
про залучення фахівців. 

Неясність не тільки впливає на хід кампанії з виборів президента, але й стає викликом 
для Майдану. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

14 

Не викликає сумніву, що текст Конституції – а з 22 лютого в Україні діє варіант 
Конституції від 2004 року – треба оновлювати й розвивати. Є сумніви, що це варто робити 
кулуарно. Є сумніви, що це варто робити поспіхом. 

Між тим, у залежність від прийняття змін до Конституції ставиться проведення 
президентських виборів. 

Голова фракції ПР, претендент на пост лідера партії, Олександр Єфремов 14 березня 
озвучив тезу, що "президентські вибори мають пройти після прийняття Конституції", а це не 
може статися у травні. 

Коли вони можуть відбутися? Ну, наприклад, "зі стелі" – 7 грудня, відповідний проект 
постанови парламенту вже зареєстровано. 

Що таке відсутність глави держави практично до Нового Року? 

Це, по-перше, – гарантоване убезпечення нинішніх депутатів від позачергових 
парламентських виборів восени 2014 року. Адже в.о. президента – голова Верховної Ради – не 
має права достроково припиняти повноваження Верховної Ради та/або призначити позачергові 
вибори народних депутатів. 

Не помилимось, якщо скажемо, що до такого розвитку подій схильний чи не весь нині 
чинний депутатський корпус. 

По-друге, до січня 2015 року зависнуть кадрові питання. Міністри оборони, закордонних 
справ, генеральний прокурор залишатимуться у статусі в.о., що в умовах загрози збройного 
вторгнення є недоречним. 

За цього саме збройне вторгнення своїм фактом не тільки вплине на хід виборів, але й 
внесе корективи в стиль української політики, яка досі зберігалась як явище, окремішнє від 
суспільного інтересу, що підтвердив Майдан. 

По-третє, це – неможливість повноцінної конституційної реформи. Адже в.о. президента 
не може призначити референдум для затвердження закону про зміни до Конституції, 
прийнятого парламентом. 

Між тим, саме на невідкладній конституційній реформі так ревно наполягають не тільки 
регіонали, але й Кремль, який окреслив це питання наріжним каменем у своїх відносинах з 
Україною. 

Міністр закордонних справ РФ Сергій Лавров 14 березня за підсумками зустрічі з 
Держсекретарем США Джоном Керрі навіть замовив бажані зміни, які звучать в унісон із 
заявленими вимогами Партії регіонів: "федералізація", дві державні мови. Ну, і Крим, звісно. 

Ясна річ, "новизна" цих пропозицій електорально вигідна, бо вдало перекриє в очах 
виборців "досягнення" ПР та підкине хмизу у вогнище розбрату, яке й без того добре палає. 

Що стосується перетворення на порох обіцянки про "другу державну" та "федералізм", 
тому що без повноцінного президента буде неможливо провести референдум, щоб затвердити 
закон про такі зміни – то це не є спільною проблемою. Бажано лише виборцям ПР – а, може, і 
декому із замовників спектаклю – бути в курсі, що сам собою парламент не уповноважений 
відмовитися від унітарності, змінити статус російської мови чи віддати Крим, а тому вони 
повинні подумати, чи варто вдовольнятися порожніми обіцянками. 

Спільна проблема в тому, що за такої постановки питання – "вибори після Конституції" 
– президентські вибори можна призначати хоч на 7 грудня, хоч на 107-ме. Якщо ПР не 
відмовиться від свого ультиматуму "вибори після конституційної реформи" як непродуманого, 
усім стане очевидно, "кому вигідно". 

Відсутність обраного президента створює штучні підстави не мати візаві для переговорів 
найвищого рівня, перш за все, для Кремля. 

Ведучи традицію "собору земель руських", він не допускає у своєму горизонті ніякого 
ЄС. І тим паче, жодного НАТО. 

Наполягаючи на легітимності вигнаного й біглого Віктора Януковича, висуваючи 
неприйнятні політичні умови, застосовуючи силу, керівництво Росії прагне виграти час для 
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розкрутки підконтрольного кандидата, який "буде хитатися" разом із його генеральною лінією 
або для цементування статус-кво. 

Отже, тиша в період розпочатої виборчої кампанії не випадкова. 

Здається, багато хто згоден, щоб "засідання" не відбулося. 

http://www.pravda.com.ua/articles/2014/03/18/7019377/ 

Блоги 

Олександр Доній: «Топ-менеджмент телкеаналів розуміє свою відповідальність 

за погроми?»  

корреспондент.net 

    Російське агресивне мілітарне мило, яке крутили по телеканалах виховало зомбі-
російських націоналістів-гопників.  

Вчора був на ТРК "Україна"(вперше..Ніколи раніше туди в студію не запрошували). 

В ефірі показали сюжет, як в В Севастополі і Криму знущаються над журналістами.  

А там і справді російські націоналісти виплескують свою агресію на україномовних, на 
тих, хто дозволяє собі незалежне мислення, на журналістів.  

Ну, і журналіст в студії цим фіктом, звісно(і справедливо) обурювався.  

У відповідь я сказав, що хто-хто, а власники та топ-менеджмент ТРК "Україна" мають 
одними з перших покаятись за таку ситуацію.  

Бо вони її самі виплекали.  

Показуючи російські мілітарні серіали вони виховували той сам психотип, який зараз 
превалює в Росії: агресивний до інакомислення, агресивний до людей іншої національності, 
іншої мови, інших поглядів.  

Топ-менеджмент телеканалів в Україні взяв участь у вихованні тієї гопоти , яка зараз 
нищить споруди, б'є і вбиває українських патріотів.  

Топ-менеджмент телеканалів виховував на російському бидлячому мілітарному милі 
російських націоналістів в Україні.  

Це стосується не лише ТРК "Україна", а більшість українських ТРК.  

Наприклад, ICTV вибачиться коли-небудь за те, що показувало(і зомбувало тим самим 
населення) антиукраїнський фільм "Мы з будущего-2"?  

Чи топ-менеджемент ТРК-це такі паінькі, які не усвідомлюють, що вони взяли участь у 
дебілізації нації?  

А що таке повна дебілізація нації-можна подивитися поруч:на населення сусідньої Росії 
після путінсько-гебельсівської пропаганди. 

P.S. Пані і панове, а зараз, Ви прозріли, чи будете і далі закуповувати в Росії і крутити в 
Україні російські агресивні антилюдські мілітарні фільми? 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/olesdoniy/a135060 

Олег Ляшко: «Гарантії Росії не коштують папірця, на якому вони написані»  

корреспондент.net 

Сьогодні МЗС Російської Федерації виступив із заявою, в якій "Гарантує територіальну 
цілісність України" і пропонує передбачити "нейтральний військово-політичний статус 
України, який має гарантувати Росія, Євросоюз, США і Рада Безпеки ООН; даний пункт 
повинен стати однією з цілей Групи підтримки України, створення якої ініціює РФ"...  

Чого коштують гарантії Кремля - ми вже всі переконалися. У 1994 році Москва вже 
гарантувала Україні територіальну цілісність в обмін на відмову від ядерної зброї. Вчорашній 
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"референдум" в Криму підтвердив вірність твердження Бісмарка, що "гарантії" Росії не 
коштують папірця, на якому вони написані. Тепер Кремль, загарбавши наш Крим, знову нам 
щось "гарантує", щоб ми відмовилися від європейської інтеграції. 

Більше того, кремлівські циніки пропонують створити "групу підтримки України". Ми їх 
"підтримку" вже відчули - введення військ у Крим, фінансування сепаратистів на Сході 
України, делегування на нашу землю озброєних тітушок з Ростова, Білгорода і т.д., безбожно 
брешуть про нас на своїх каналах. І після цього - створюють..."групу підтримки". 

Рятуй нас, Господи, від таких "друзів", а з ворогами ми самі розберемось! 

P.S. Найстарашніше, що "городскій сумасшедший" серйозно озброєний 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/liashkooleh2/a135058 

Олег Тягнибок: «Заява ВО "Свобода": Доктрина Путіна-Лаврова – шляхами 

Сталіна та Молотова»  

pravda.com.ua 

Оголошення Заяви МЗС Російської Федерації "Про групу підтримки для України" можна 
розцінити як офіційне формулювання новітньої імперської зовнішньополітичної доктрини – 
доктрини Путіна-Лаврова. 

Підвищена температура патосу справжніх авторів заяви, що виступають ідейно-
теоретичними та практичними спадкоємцями совєцьких керівників Іосіфа Сталіна та В'ячеслава 
Молотова, свідчить про масштаби їхніх намірів – апробувати на території України технологію 
політико-правового демонтажу будь-якої державности, використовуючи політтехнологічні 
віруси "русскава міра", "багатонаціонального народу" та псевдореферендумних інструментів 
геополітичного популізму. У перспективі творців нового світового порядку – демонтаж та 
деструкція сучасних міжнародних політико-правових норм та відносин. Схожі за функційною 
спрямованістю стратегії дестабілізації використовувала сталінсько-молотовська агресивна 
доктрина "експорту совєцької демократії" в Естонію, Латвію та Литву восени 1939 – влітку 
1940 рр., яка завершилася їхньою окупацією та анексією. 

Псевдодоговори про "взаємодопомогу", розміщення військових баз, зрежисовані криваві 
провокації, воєнна інтервенція, проведення маніпулятивних референдумів та, згодом, 
однопартійних виборів – ось класичний арсенал засобів у руках геополітичних злочинців 
сталінсько-молотовської школи. Цим інструментарієм вони проклали шлях до окупації 
Прибалтики, Бессарабії з Буковиною та Польщі в 1939 – 1940 роках. Після 1945 року вони 
повторили аналогічний сценарій у Болгарії, Угорщині, Чехословаччині, Польщі, Румунії та 
Югославії. Єдиним винятком стала Фінляндія, яка, поступаючись народонаселенням та 
озброєнням, не побоялася дати рішучу відсіч агресорам і відстояла свою незалежність у 
драматичній Зимовій війні, уникнувши голодоморів та гулагів і давши урок мужности всім 
вільним народам світу. Агресора не умиротворяють та не підписують із ним угод – агресорам 
дають відсіч і ставлять на місце! 

Заблукавши в територіяльно-часових координатах, спадкоємці монголо-татарської 
дипломатії та візантійсько-ординського гібриду міжнародного права і сваволі відкрито 
заявляють світові про сценарій демонтажу суверенної України після фактичної воєнної окупації 
Кримського півострова та встановлення там маріонеткового прокремлівського режиму. 
Подальшим етапом є провокування сепаратизму в південно-східних регіонах України шляхом 
інформаційного зомбування населення цих територій, підготовки масових безладів та убивств 
громадян України для дестабілізації суспільно-політичного становища. Відтак – примушення 
української влади до конституційної легітимізації результатів сепаратистських путчів, 
роззброєння українського народу, примусова федералізація та русифікація, позбавлення 
геополітичної суб'єктности під виглядом "нейтралітету" і перетворення України в об'єкт 
легітимної колонізації. 

Констатуємо, що неосовєцькі московські імперіалісти, яких мучить ностальгія, сьогодні 
складають вище державне керівництво Російської Федерації та командну еліту російської армії, 
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розмахуючи ядерною дубиною і перетворюючи державний апарат та збройні сили великої 
світової держави в інструмент агресії заради задоволення ментально-психологічних комплексів 
групки реваншистів. 

Держава, що офіційно визнає складовим елементом своєї зовнішньої політики доктрину 
залякування сусідів зброєю масового знищення (начебто для захисту від ефемерної "загрози 
існуванню російської державности"), претендує на роль регіонального, а згодом і глобального 
міжнародного жандарма. Жандарм прагне прикриватися риторикою "захисту російськомовного 
населення" та довільно форматувати політичний режим суверенних держав, змінюючи систему 
відносин між адміністративно-управлінськими структурами й інститутами незалежних країн – 
відповідно до забаганок великого російського капіталу та його інтересів із купівлі-продажу 
активів. 

Нагадуємо Путіну та Лаврову як спадкоємцям Сталіна та Молотова, що єдиним 
джерелом влади та права в Україні є суверенна воля українського народу. Нагадуємо Країнам 
Европейського Союзу та Сполученим Штатам Америки, яким Російська Федерація пропонує 
спільно гарантувати державний лад, суверенітет та територіяльну цілісність України, про 
існуючі союзницькі зобов'язання та необхідність відповідати задекларованим цінностям і 
стандартам. Закликаємо всіх українців мобілізуватися, зберігати спокій і витримку, загострити 
пильність і безжально знищувати ідеологічну агентуру ворога, готуючись до відбиття агресії, 
що завжди слідує за ідейними атаками Кремля. Федералізаторам, русифікаторам і капітулянтам 
немає місця на українській землі як прислужникам російських імперіялістів. 

Ставаймо до оборони! Разом ми переможемо! 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/tiahnybok/53280615b5078/ 

Анатолій Гриценко: «Влада хоче вилучити вогнепальну зброю – це хибне 
рішення!»  

pravda.com.ua 

Натомість треба ЛЕГАЛІЗУВАТИ наявну у громадян вогнепальну зброю, з відповідною 
її реєстрацією і наданням офіційних дозволів громадянам. Це дозволить перевірити і відсікти 
тих, хто зараз займаються мародерством, і водночас – дати свідомим громадянам-патріотам 
змогу захищати себе, свої родини і свою країну в умовах, коли сама держава того забезпечити 
поки що неспроможна. Наступним кроком держава має узаконити ПРАВО громадян на 
володіння вогнепальною зброєю – для протидії насиллю і бандитизму, в тч інспірованих ззовні. 
Ваша думка? 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/5326cea3cdee9/ 

Телебачення і радіомовлення 

Олександр Турчинов: «Ми ніколи не змиримося з анексією нашої землі»  

ICTV, Факти 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Ми ніколи не змиримося з анексією нашої землі, - наголосив 
у своєму зверненні до співвітчизників голова Верховної Ради і виконувач обов’язків 
Президента України Олександр Турчинов, Він також запевнив, що держава щоденно посилює 
свою обороноздатність, і готова захистити недоторканість своєї землі. 

Олександр ТУРЧИНОВ, в.о.Президента України, Голова Верховної Ради України: 
"Шановні співвітчизники, сьогодні нелегкий час для України та кожного з нас. Російські 
військові фактично тримають Крим під дулами автоматів, прикриваючи свою агресію 
сфальшованим та юридично нікчемним референдумом, який ніколи не буде визнаний ні 
Україною, ні цивілізованим світом. Більше того, Росія зосередила свої війська на нашому 
кордоні. Вони загрожують Україні повномасштабною війною. Весь цей час у Криму нас 
провокували на збройне протистояння, яке загрожувало життю сотень тисяч наших громадян. 
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Це мало стати підставою для військового вторгнення під приводом захисту росіян та 
російськомовних українців. Але цей план помилився саме через правильно обрану нами 
стратегію дій. Наші військові продемонстрували справді героїчну витримку. Українці не 
піддалися на провокації. А Росія натомість фактично опинилася у міжнародній ізоляції. Спроби 
військового блокування Криму є тимчасовими, і не приведуть до від’єднання півострова від 
України. Ми готові до переговорів. Але ми ніколи не змиримося з анексією нашої землі. Увесь 
український народ повинен сьогодні об’єднатися в одну велику родину, яка готова боронити 
свій рідним дім. У цей нелегкий час всі ми маємо демонструвати підтримку один-одному, бути 
згуртованими, тримати одну спільну лінію проти агресора, та дати все необхідне нашим 
військовослужбовцям, нашим Збройним силам. Не секрет, що агресор робить все аби розхитати 
ситуацію всередині України, аби спровокувати внутрішні суперечки, громадянське 
протистояння, та показати слабкість української держави. До нас засилаються провокатори та 
погромники, фінансуються зрадники та сепаратисти. Вони хочуть всередині зруйнувати та 
послабити країну. Тому будь-які протиправні дії, спроби підбурювати людей на масові 
заворушення, захоплення приміщень, самосуди, протидія силовим структурам або Збройним 
силам в сучасних умовах будуть розцінюватися, як спроба сприяння військовим агресорам та 
злочином проти держави. Вони будуть сувору каратися, відповідно до вимог українського 
законодавства та Конституції, незалежно від того, якими б політичними гаслами вони не 
маскувалися, чи б в якому регіоні не вчинялися. Зараз не час для з’ясування стосунків та 
політичних протистоянь. Ми маємо бути відповідальними і за кожне своє слово, і за кожний 
заклик, за кожну дію. Ми маємо розуміти, що від цього буде, без перебільшення, залежати доля 
країни. Спільними зусиллями, важкою працею, єдністю та силою духу ми захистимо нашу 
країну, відновимо економічну могутність, вплив та авторитет України. Хочу подякувати всім 
вам за вашу мужність, витримку та підтримку, з нами правда. З нами бог, з нами Україна". 

Віталій Кличко: «Крим на межі гуманітарної катастрофи» 

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Крим на межі гуманітарної катастрофи, - заявив лідер 
"УДАРу" Віталій Кличко. Він наголосив – Україна не припиняє постачання електрики, газу і 
води до півострова, адже не визнає незаконного опитування. Водночас мешканці Криму 
фактично залишилися без головного доходу – туризму. Крім того, люди почали виїжджати з 
Криму, бо багатьом українським патріотам загрожують етнічні чистки. 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції "УДАР": "Будемо далі робити все для того, щоб 
ухвалити закон про тимчасову окуповані території, в якому передбачити вирішення питань, які 
турбують звичайних людей. Як організовувати безпечний вихід і розселення біженців, який 
статус підприємств на цих територіях, ми повинні також розуміти. І як будуть гарантуватися 
права власності після повернення територій". 

Верховна Рада оголосила часткову мобілізацію  

Телеканал новин "24" 

Кореспондент: Верховна Рада оголосила часткову мобілізацію. Парламент затвердив 
відповідний указ в.о. президента. За рішення проголосувало 275 депутатів. Згідно з 
документом, усім областям наказано провести часткову мобілізацію частково зобов’язаних. 
Жителям Криму також надано право мобілізуватися, але на добровільній основі. За словами 
секретаря РНБО Андрія Парубія, часткова мобілізація залучить 20 тисяч людей до збройних сил 
та 20 тисяч бійців до Національної гвардії. 

Андрій ПАРУБІЙ, секретар РНБО: «Передбачено, що до Збройних сил України буде 
мобілізовано 20 тисяч громадян України і в Національну гвардію України ще 20 тисяч. 
Буквально вчора, в неділю, була проведена нарада по питанню Національної гвардії. Зараз дані 
доручення про передачу об’єктів для створення мобілізаційних центрів». 

Кореспондент: Головний акцент мобілізації робитиметься на військових спеціалістах з 
запасу та людях, які вже проходили службу в армії. Мобілізація має відбутися протягом 45 днів. 
Але Парубій запевнив, що вона пройде значно швидше. 
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Конституційність постанови Верховної Ради Криму про незалежність автономії та 
міста Севастополя розгляне Конституційний Суд 

Кореспондент: Конституційність постанови Верховної Ради Криму про незалежність 
автономії та міста Севастополя розгляне Конституційний суд. Відповідне звернення до Вищої 
інстанції було направлено в.о. президента України Олександром Турчиновим. Нагадаємо, 14 
березня Олександр Турчинов своїм указом зупинив дію постанови про декларацію про 
незалежність Криму та Севастополя, як такий, що не відповідають, а ні Конституції України, а 
ні Конституції автономії. За день до цього окружний адміністративний суд Києва призупинив 
рішення севастопольської міської ради про незалежність АР Крим і Севастополя та про 
проведення загальнокримського референдуму. 

Верховну Раду прийшли охороняти 

Кореспондент: Верховну Раду прийшли охороняти. Кілька десятків молодиків у 
камуфляжі та зі зброєю вишикувалися під українським парламентом. 

«Скажіть, будь-ласка, що ви тут робите?» 

«Без комментариев». 

«ВИ військовослужбовець чи працівник міліції?» 

«Без комментариев». 

«А зброя у вас справжня?» 

«Без комментариев». 

Кореспондент: Охороняє Раду афганська сотня. Сотники кажуть – зброя у хлопців 
мисливська, а прийшли вони під Раду, аби боронити парламент від провокаторів. 

АНТОН, заступник сотника афганської сотні: «Мы здесь стоим только для того, чтоб не 
было провокаций, не быль стрельбы, чтоб защитить народ. Ну, как обычно афганцы делают. 
Мы стоим живым щитом между провокаторами и нормальными людьми, которые пришли 
поддержать принятие законов в Верховной Раде. Огонь никто не будет открывать, потому что 
там стоят работники милиции. Мы здесь только для того, чтоб показать провокаторам, что 
добро с кулаками». 

Кореспондент: Жодних провокацій під Радою не було. Навпроти кілька десятків бабусь 
та активістів з партійними та українськими прапорами. Нагадаємо, нещодавно МВС та СБУ 
закликали українців здати не зареєстровану зброю. Чільники відомства наказали 
правоохоронним органам негайно приступити до вилучення зброї та притягнення осіб, які 
відмовляються, до відповідальності. 

Верховна Рада затвердила Указ в.о. Президента Турчинова про мобілізацію  

"Студія "1+1", ТСН 

Лідія ТАРАН, ведуча: Воєнний режим та мобілізація. Верховна Рада затвердила указ в. 
о. президента Турчинова про мобілізацію. Це реакція на спроби захоплення і блокування 
російськими військовими українських прикордонних частин та стратегічних об'єктів. Має місце 
неприхована агресія, – йдеться в указі. Парламент затвердив також додаткове фінансування для 
військових – близько 7 мільярдів гривень. Разом з тим депутати більшості вимагають зняти 
недоторканність і притягнути до відповідальності регіоналів, які відкрито підтримують 
сепаратизм в Україні. 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: 20 тисяч до армії, 20 тисяч до Національної гвардії. 
Верховна Рада оголошує часткову мобілізацію. Це означає, що під час мобілізації акцент будуть 
робити на військових фахівцях та людях, які уже служили раніше в армії. Призов 
стосуватиметься усіх областей. У Криму мова йде винятково про добровольців. На воєнний 
режим переводять військо та рятувальні служби, обласні адміністрації мають організувати 
сповіщення громадян. На мобілізацію відведено 45 днів. 
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Андрій ПАРУБІЙ, секретар Ради нацбезпеки та оборони України: "Вже підготовлюється 
широкомасштабна робота, для того щоб мобілізація була проведена у набагато стисліше 
терміни". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Для підтримки армії Кабмін уже перекроїв бюджет. 6 
мільярдів 880 мільйонів гривень підуть на ремонт, озброєння, техніку та паливо для військових 
частин. На проведення навчальних зборів і таборів, та інші потреби армії в умовах фактично 
військового стану. В інших сферах доведеться затягувати паски. 

Олександр ШЛАПАК, міністр фінансів України: "Більше мільярда гривень зняти з 
централізованих капітальних видатків. Більше мільярда гривень зняти з фонду регіонального 
розвитку. Майже 600 мільйонів – з Мінрегіонбуду, це ремонт пріоритетних об'єктів, ліфти, 
зовнішнє освітлення, оптові сільгоспринки". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Звільнені кошти планують зосередити у резервному 
фонді, щоб швидко реагувати на оперативну ситуацію. За зміни до бюджету та мобілізацію 
регіонали голосували лише частково, а комуністи не голосували зовсім. Регіонали 
виправдовуються, що, мовляв, не хочуть загострення і вимагають, аби мобілізували виключно 
добровольців: не тільки у Криму, а в інших областях. Попри те, що спікер Турчинов чітко 
пояснив, кого саме стосуватиметься часткова мобілізація. 

Олександр ТУРЧИНОВ, голова Верховної Ради України: "Людей, які добровільно йдуть 
в армію, а також військових фахівців. Безумовно, на дітей, яким 18 років виповнилося, ставка 
під час проведення часткової мобілізації не робиться". 

Нестор ШУФРИЧ, фракція Партії регіонів: "Сьогодні ситуація іще не та, щоб ми 
проводили мобілізацію". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: У діях, точніше бездіяльності комуністів та регіоналів 
більшість бачить одне – підтримку сепаратизму. 

Олег ЛЯШКО, народний депутат України: "Від Партії регіонів – Константинов, від КПУ 
– Соломахін, від партії "Союз" – Савченко, від партії "Русское единство" – Аксьонов. Заява про 
те, що підтримують референдум, про те, щоб рекомендувати голосувати за від'єднання від 
України". 

Ірина ГЕРАЩЕНКО, фракція "УДАР": "Ми звертаємося до Генпрокуратури з вимогою 
зупинити сепаратистів, які мають на сьогодні статус недоторканих. Починаючи з Віктора 
Януковича-молодшого, який дозволяє собі сепаратистські інтерв'ю на всіх ЗМІ, і закінчуючи 
іншими". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Не тільки Янукович-молодший. У Раді уже давно не 
видно, ані Царьова, ані Колесніченка та інших колись чільних регіоналів. Колесніченко, який 
залишається депутатом Верховної Ради, вже встиг очолити партію сепаратистів у Севастополі. 
Його колеги в Раді з офіційною оцінкою не поспішають. 

Ганна ГЕРМАН, фракція Партії регіонів: "Очевидно, таку оцінку повинен дати і з'їзд 
Партії регіонів і визначитися". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Із усіх регіоналів, які пройшли в Раду по кримських 
округах, в парламенті зараз одиниці. Нічого дивного у тому, що залишаються народними 
депутатами України в той час, коли їхні виборці фактично проголосували за приєднання до 
Росії, вони не бачать. 

Юлія ЛЬОВОЧКІНА, фракція Партії регіонів: "Это не, как вы сказали, дивна поза. Это 
очень тяжелое положение. Сейчас каждый для себя должен делать выбор. И выбор очень 
сложный. С одной стороны, все эти люди, в том числе депутаты Верховного Совета, которые 
сейчас находятся в Крыму и поддерживают такие настроения, они поддерживают прежде всего 
своего избирателя". 

Журналіст: "Це сепаратизм. Чому він не засуджений Партією регіонів". 

Юлія ЛЬОВОЧКІНА, фракція Партії регіонів: "Безусловно, это сепаратизм. Поэтому я 
для себя сделала еще более тяжелый выбор. Я нахожусь здесь, в парламенте Украины, голосую 
за те необходимые меры, для того чтобы Крым остался частью Украины". 
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Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Акуратно нараховують зарплату і лідеру комуністів 
Петру Симоненку. Він, за словами його соратників, розбирається із захопленням офісу КПУ. У 
Раду не ходить, а комуністи тим часом бойкотують усі голосування. 

Журналіст: "Якщо ви заявляєте партійну позицію, що партія проти сепаратизму, чому ви 
тоді публічно не засуджуєте сепаратистів у лавах ваших власних колег у Криму?" 

Петро ЦИБЕНКО, фракція КПУ: "Шановні колеги, для цього треба збирати з'їзд, для 
цього треба збирати пленум. Може на площі зібрати?" 

Журналіст: "Ви можете у Верховній Раді це зробити з трибуни". 

Петро ЦИБЕНКО, фракція КПУ: "На жаль, не можемо у Верховній Раді". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Щодо депутатів, які помічені у публічній підтримці 
сепаратизму, Турчинов розпорядився написати запит до СБУ та Генеральної прокуратури. 
Парламент залишається у режимі "стенд бай". Не виключають, що наступні рішення, які 
доведеться ухвалювати, стосуватимуться окупованих територій. 

Міністр юстиції: «Оголошена часткова мобілізація не означає запровадження 

військового стану в Україні»  

5 канал, Час новин  

Віталій ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Оголошена часткова мобілізація не означає 
запровадження військового стану в Україні – він поки що не на часі, - вважає міністр юстиції. Зі 
слів Павла Петренка, ще не вичерпано дипломатичні шляхи вирішення конфлікту з Росією. 
Воєнний же стан означатиме повну мобілізацію і використання усіх ресурсів держави тільки 
для функціонування армії. 

Барак Обама не визнає референдуму у Криму  
ICTV, Факти  

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Американський Президент Барак Обама заявив, що не визнає 
референдуму у Криму, і тому прийняв рішення про введення санкцій проти політиків з України 
та Росії. Санкції запроваджені проти відстороненого екс-Президента України Віктора 
Януковича, лідера "Українського вибору" Віктора Медведчука, самопроголошених Прем’єра 
Криму Сергія Аксьонова та спікера Криму Володимира Константинова, а також голови 
федеральних зборів Росії Валентини Матвієнко, заступника Прем’єра Дмитра Рогозіна, радника 
Президента Володимира Путіна Сергія Глазьєва, помічника Президента Росії Владислава 
Суркова. Серед дискримінованих, - російські парламентарі: Андрій Кліншас, Олена Мізуліна та 
Леонід Слуцький. Згідно з санкціями, будь-яке майно цих осіб у США заблоковано, їхні активи 
заарештовані, і заборонено їм в’їзд до США. 

Александр Турчинов заявил, что Украина не смирится с потерей Крыма  
Интер, Подробности 

Анастасия ДАУГУЛЕ, ведущая: "Украина никогда не смирится с оккупацией Крыма". 
Сегодня это дословно заявил спикер Верховной Рады и одновременно исполняющий 
обязанности президента Александр Турчинов. Буквально час назад он выступил с обращением 
к народу Украины. Турчинов уверен, что попытки военного захвата полуострова, прикрытые, 
цитирую, "никчемным" референдумом, являются временным явлением. Которое не приведет к 
отделению полуострова от Украины. А трудности, которые сейчас приходится переживать 
украинцам, только сделают нас сильнее. 

Александр ТУРЧИНОВ, и.о Президента Украины: "В першу чергу, скорочуємо видатки 
на державні структури. Але ми не будемо економити на безпеці та обороні, бо від цього 
залежить життя кожного українця. Життя та безпека громадян є для нас головною цінністю. Ми 
зробимо все, аби уникнути війни та людських жертв. Ми будемо робити все, аби розв'язати 
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конфлікт дипломатичним шляхом. Але військова загроза для нашої країни реальною. Тому я 
підписав Указ про часткову мобілізацію. Це рішення схвалив наш парламент. Десятки тисяч 
українських патріотів добровільно вступають до лав Збройних сил та Національної гвардії, аби 
обороняти Батьківщину. Саме на таких патріотів розраховане наше рішення. Хочу сказати всім: 
ми щоденно посилюємо свою обороноздатність. Україна готова захистити недоторканність 
своєї землі. Весь український народ повинен сьогодні об'єднатись в одну велику родину, яка 
готова боронити свій рідний дім. У цей нелегкий час всі ми, маємо демонструвати підтримку 
один одному, бути згуртованими, тримати одну спільну лінію проти агресора та дати все 
необхідне нашим військовослужбовцям. Не секрет, що агресор робить все, аби розхитати 
ситуацію всередині України, аби спровокувати внутрішні суперечки, громадянське 
протистояння та показати слабкість української держави. До нас засилаються провокатори та 
погромники, фінансуються зрадники та сепаратисти. Вони хочуть зсередини зруйнувати та 
послабити країну. Тому будь-які протиправні дії, спроби підбурювати людей на масові 
заворушення, захоплення приміщень, самосуди, протидію силовим структурам або збройним 
силам - в сучасних умовах будуть розцінюватись, як спроби сприяння військовим агресорам та 
злочин проти держави. Вони будуть сурово каратись, відповідно до вимог українського 
законодавства та Конституції, незалежно від того, якими б політичними гаслами не 
маскувались, чи в якому б регіоні не вчинялись. Зараз не час для з'ясування стосунків та 
політичних протистоянь. Ми маємо бути відповідальними за кожне своє слово, за кожен заклик, 
за кожну дію. Маємо розуміти що від цього, без перебільшення, може залежати доля країни". 

Сегодня ВР охраняли вооруженные автоматами самообороновцы 

Анастасия ДАУГУЛЕ, ведущая: В Украине объявлена частичная мобилизация 
военнообязанных. Соответствующий указ исполняющего обязанности президента - 
подтвердила Верховная Рада. В течение сорока пяти суток планируют "поставить под ружье" 
более сорока тысяч человек. Подробности принятия "мобилизационного решения" - расскажет 
Валентина Левицкая. 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Утром вокруг парламента люди в камуфляже, 
некоторые с оружием. На всех подъездах они проверяют документы и у депутатов, и у 
журналистов. Это самооборона майдана. Говорят - пришли защищать. 

Євген РАДЧЕНКО, заступник сотника 3-тя сотня самооборони Майдану: "Сотні 
самооборони отримали інформацію про можливі провокації і штурм Верховної Ради, і саме 
тому ми здійснюємо охорону приміщення Верховної Ради". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Рядом с самообороной - люди с партийными 
флагами. Объясняют - они здесь, чтобы поддержать депутатов. Армейские дела - в центре 
внимания Верховной Рады. Первый вопрос - объявление мобилизации. Вчера исполняющий 
обязанности президента подписал указ, а сегодня парламент должен его одобрить 
большинством голосов. Для чего нужно срочно ставить "под ружье" резервистов и прочих 
военнообязанных - объяснял секретарь Совбеза Андрей Парубий. 

Андрей ПАРУБИЙ, секретарь совета национальной безопасности и обороны Украины: 
"На півдні і на сході України намагаються здійснювати провокації не просто громадяни 
Російської Федерації, а працівники елітних підрозділів, які намагаються прибути на територію 
зі зброєю, які намагаються виконати спільний план, який передбачав і передбачає такий 
сценарій в південно-східних областях те саме, що й в Криму". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: В течение сорока пяти суток планируют 
призвать в армию 20 тысяч человек, столько же - в Национальную гвардию и еще почти 4 
тысячи - в погранвойска. Повестки получат жители всех областей, а из Крыма и Севастополя 
забирать в войска будут исключительно добровольцев. Регионалы настаивали, чтобы вся 
мобилизация была сугубо добровольной, дабы не расшатывать ситуацию в восточных регионах. 

Анна ГЕРМАН, народный депутат Украины, фракция Партии регионов: "Щоб не 
збурювати там ситуацію, щоб не накручувати на протести матерів, які не розуміють, що діється 
і бояться громадянської війни. Слово добровільна мобілізація дозволить нам зберегти спокій у 
східних регіонах України". 
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Александр ТУРЧИНОВ, председатель Верховной рады Украины, и.о. президента: "Ми 
робимо основу мобілізації перш за все з людей, які добровільно ідуть в армію. А також 
військових фахівців, які проходили служби в армії. Безумовно, на дітей, яким 18 років 
виповнилось, ставка під час часткової мобілізації не робиться". 

Александр КУЗЬМУК, народный депутат Украины, группа "Экономическое развитие": 
"Дуже просто вирішується часткова мобілізація: призиваєм офіцерів, створюєм офіцерські 
батальйони, укомплектовуєм ними Нацгвардію, міняєм всіх, хто стоїть сьогодні під Верховною 
Радою, на Нацгвардію - і боронимо державу". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: За президентский указ о мобилизации 
проголосовали 275 депутатов, в том числе большинство регионалов. Не поддержали 
коммунисты в полном составе. Объяснение все то же: не участвуют в голосовании, пока не 
будут освобождены их офисы. Однако и свою позицию по ситуации в Крыму они тоже 
обнародовать не хотят. От таких вопросов - попросту убегают. Проголосовали депутаты и за 
изменения к ряду законов, касающихся службы резервистов. Таким образом, уже завтра 
военнообязанные начнут получать повестки. Добровольцы смогут записываться в Нацгвардию. 
В столице такой мобилизационный пункт откроют в Украинском доме. 

Сергей СОБОЛЕВ, народный депутат Украины, и.о.главы фракции "Батьківщина": "Це 
буде мобілізаційний центр по мобілізації всіх осіб, які бажають служити у Національної гвардії. 
І після цього будь-які парамілітарні формування фактично повинні бути або в межах 
Нацгвардії, або є такими, що не відповідають законодавству України". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: После непростых дебатов депутаты перекроили 
бюджет: урезали финансирование Администрации президента, парламента и Кабмина, а также 
отказались от ряда госпрограмм. Сэкономленные деньги - почти 7 миллиардов гривен - 
направят на закупку оружия, военной техники, подготовку резервистов. До конца недели 
депутаты взяли тайм-аут, будут работать в комитетах. Но их предупредили: в случае 
обострения ситуации в стране они должны быть готовы по первому звонку собраться на 
экстренное заседание парламента. 

Усі на захист батьківщини  

ТВі, Сьогодні 

Тетяна БУДЬ, ведуча: Усі на захист батьківщини. Верховна рада України відреагувала на 
події в Криму результативним голосуванням за часткову мобілізацію в країні. Відповідний указ 
в.о. президента Олександра Турчинова парламент затвердив сьогодні зранку. 

Віталій ПІВОВАР, ведучий: "За" проголосували 275 народних обранців. За подіями у 
Верховній раді стежила сьогодні Ксенія Веркалець. Далі від неї подробиці. Кому уже можна 
пакувати валізи? 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Валізи можуть пакувати військові спеціалісти 
запасу і чоловіки, які вже проходили службу в армії. Згідно з законами, указом в.о. Олександра 
Турчинова, часткову мобілізацію військовозобов'язаних проведуть в усіх областях України і в 
Києві вже протягом 45 днів. А от на території кримського півострова і Севастополі призом 
оголосять лише із числа добровольців. 

Олександр ТУРЧИНОВ, виконувач обов'язків президента України: "Основу мобілізації, 
в першу чергу, людей, які добровільно ідуть в армію. А також військових фахівців, які 
проходили службу а армії. Безумовно, на дітей, яким 18 років виповнилось, ставка під час 
проведення часткової мобілізації не робиться". 

Андрій ПАРУБІЙ, секретар РНБО України: "Передбачено щодо Збройних сил України, 
буде мобілізовано 20 000 громадян України, і в Національну гвардію України ще 20 000". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Для мобілізації приведення Збройних сил 
внутрішніх військ та Державної прикордонної служби у стан боєготовності парламент вніс 
зміни до державного бюджету. Верховна рада погодила додаткове фінансування силових 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

24 

відомств. На Міноборони та МВС піде майже 7 млрд. грн. Гроші візьмуть з державних програм, 
не виключають що можуть урізати і соціальні видатки. 

Олександр ШЛАПАК, міністр фінансів України: "В першу чергу, майже половина цієї 
суми, це придбання озброєння і техніки. Це ремонт техніки, капітальний ремонт техніки. Це 
придбання спеціального автотранспорту та спеціальних автомобілів. На жаль, у нас немає 
інших можливостей, я хочу це підкреслити, окрім як перерозподілити видатки в державному 
бюджеті 2014 року. Ми пропонуємо, в першу чергу, різати капітальні видатки. Оскільки в 
умовах, в яких перебуває сьогодні держава, говорити про фінансування капітальних видатків не 
доводиться". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Документ, що відправлять на розгляд бюджетного 
комітету там обіцяють, мобілізація по соціальній сфері на вдарить. Усі виплати збережуть. 

Павло РІЗАНЕНКО, народний депутат, фракція УДАР: "Нарікання депутатів визвало 
скорочення субвенцій з держбюджету місцевим бюджетам на забезпечення харчування, 
сніданками учнів 5-11 класів. Також забезпечення житлом інвалідів війни, та інших категорій. І 
одноразові виплати жінкам, яким присвоєно почесне звання "мати героїня". Депутати 
попросили переглянути ці статті. І от при цьому перегляді ці статті будуть повернуті назад, 
коли будуть переглянуті". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Віталій Кличко готовий профінансувати армію з 
власної кишені, і закликав колег по парламенту виділити по 25 % зарплати на обороноздатність 
України. А от комуністи не спромоглися підтримати військовослужбовців навіть своїми 
голосами. Вони вкотре саботували роботу ради. 

Комуніст: "Почали переслідувати тотально активістів Компартії України. Почали 
громити приміщення. Ми поставили умову і вимагаємо від колег, щоб ці умови були виконані". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Партія регіонів мобілізацію підтримала. За 
додаткові кошти з бюджету на потреби армії проголосувала. Утім від критики влади регіонали 
таки не втримались. Ганні Герман усе не так. Мобілізація із запізненням, а от в указі 
Олександра Турчинова не вистачає слова "добровільна" мобілізація. 

Ганна ГЕРМАН, народний депутат, фракція Партія регіонів: "Я вимагала, щоб в указі 
було слово "добровільна". Я все-таки голосувала за мобілізацію, тому що держава в небезпеці, і 
треба бути, щоб держава була готовою до будь-яких викликів, які перед нею постануть. Разом з 
тим, я вважаю, що це дуже запізнілі кроки. Ці кроки треба було робити кілька тижнів тому". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Не лише своїми силами, за власні кошти, на думку 
політиків, у нинішній ситуації Україна має заручитись підтримкою партнерів. 

Олег ТЯГНИБОК, голова фракції ВО "Свобода" у ВР: "Ми маємо сьогодні надію, на те 
що гаранти нашої безпеки, країни-гаранти Сполучені штати Америки, Великобританія, будуть 
дотримуватися своїх зобов'язань і зможуть також нам допомогти у забезпеченні безпеки 
повітряного і морського простору. Сьогодні Україні потрібні найсучасніші системи 
протиповітряної оборони. Сьогодні Україні потрібна стрілкова зброя. Сьогодні Україні 
потрібна механізована техніка, для захисту своїх рубежів". 

Олександр КУЗЬМУК, міністр оборони України (2005-2005): "Повинні звернутися, а 
може це і зробили, я не знаю через Сполучені штати. До країн-сусідів наших, які мають подібну 
техніку озброєння радянського виробництва, щодо надання нам допомоги у вигляді агрегатів, 
узлів, та іншого, що нам сьогодні необхідно. Так, ми без блокова держава, але це не нам не 
забороняє мати союзників в різний час". 

Ксенія ВЕРКАЛЕЦЬ, кореспондент: Олександр Турчинов відпустив нардепів до 
наступного вівторка. Якщо звичайно, ніяка екстрена ситуація не збере парламентарів у сесійній 
залі раніше. 

Агрессию Кремля Александр Турчинов пояснил опасениями демократических 
преобразований в Украине  
ТРК "Украина", События 
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Евгений МИХИН, ведущий: Агрессию Кремля спикер Верховной Рады и исполняющий 
обязанности Президента Александр Турчинов в специальном обращении пояснил опасениями 
демократических преобразований в Украине. По его словам, страна готова защищать 
неприкосновенность своих границ, хотя первой вступать в открытое противостояние по-
прежнему не намерена. 

Александр ТУРЧИНОВ, председатель Верховной Рады Украины, и. о. Президента 
Украины: «Спроби військового блокування Криму є тимчасовими, і вони не приведуть до 
від’єднання півострова до України. Ми готові до переговорів, але ми ніколи не змиримося з 
анексією нашої землі». 

Геннадій Москаль: «Спецслужби щодо Криму нічого не робили, проспали»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гість «Вашої Свободи»: Геннадій Москаль, народний депутат України, постійний 
представник президента в Автономній Республіці Крим (2006-2007 роки); начальник Головного 
управління МВС України у Криму (1997–2000). 

Інна Кузнецова: Надії на дипломатичне вирішення українсько-російської кризи майже не 
лишилося. Нелегітимна анексія Криму де-факто може бути оформлена юридично вже у 
понеділок. 

Що зараз треба зробити для порятунку Криму? Чи можна ще щось робити? 

– У 2009 році я був, коли десь зароджувалася аналогічна ситуація. І коли я був туди 
відправлений, то півроку Партія регіонів мене там пікетувала, їм основне було – лишити мене 
мандату, щоб я не міг «розрулити» ту ситуацію, яка в той час в Криму сталася. 

Що ми можемо зробити сьогодні? Та вже нічого не можемо. Тому що ми все, що могли, 
загубили. Я сьогодні подивився розпорядок Верховної Ради і просто вийшов, тому що мене 
питають про Крим, у неділю референдум, завтра день тиші в Криму перед ним, агітація різна 
заборонена, а в неділю будуть… Знаючи настрої кримчан і, будемо казати, якусь кволість нашої 
влади, референдум буде не на нашу користь. На жаль. 

– Ви говорили кілька днів тому в одному з інтерв’ю про те, що Україна не зможе 
втримати Крим у межах держави, бо шансів на те, щоб зберегти, немає. Але Ви говорили так 
само про те, що Росія піде далі. Це якісь дані розвідки чи що? 

– Подивіться, не могла ж Росія, як вони кажуть, на захоплення якимись 
націоналістичними силами влади в Україні, як вони аргументують своє ставлення до Криму, 
буквально в один день усе це зробити. 

Явно, що там сиділа і сидить по сьогоднішній день велика група російських 
політтехнологів, економістів, фінансистів, банкірів, фахівців, які розраховують, що буде, якщо 
Україна перекриє воду, що буде, якщо Україна перекриє світло, що буде, якщо Україна відімкне 
всі платіжні системи і тому подібне. А якщо Україна завтра перестане платити пенсії, чи зможе 
Крим, і з чого він буде платити? 

– Голова НБУ каже, що Україна не перестане платити пенсії. 

– Добре, Крим піде до Росії, а ми будемо платити з українського бюджету пенсії. Це 
буде дуже гарно. Мабуть, ми не маємо робити таку дурість, яку робить уряд Російської 
Федерації. 

Питання в іншому, що вони до цього готувалися. Питання одне: де були наші 
спецслужби? Так, це були спецслужби Януковича, але Януковича хто вибрав? Не народ 
України? Він що, на парашуті спустився сюди в Україну? Чому спецслужби нічого не робили? 
Абсолютно! Проспали. І сьогодні Зима, керівник Служби безпеки, який був призначений, склав 
присягу на вірність кримському уряду, і вся Служба безпеки перейшла під контроль 
сепаратистів. 

МВС своїми недолугими кадровими рішеннями втратили повністю. Хоча, згідно з 
законом, ще колись Мєшков таке саме робив, тоді спеціально зробили що? Головне управління 
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МВС у Криму очолює заступник міністра. Заступник міністра не може підпорядковуватися 
кримському уряду і виконувати якісь його недолугі чи злочинні накази. Але цього абсолютно 
не було зроблено. 

Тут можна годинами розказати, що треба було робити і що ми не зробили. 

– Все ж таки що нам ще треба робити? 

– Уже нічого. Ну нічого ми вже не можемо. 

Учора ми приймали заяви, резолюції, звернення. Я не знаю, чи їх хтось читав. Мені 
здається, що їх половина депутатів не читала. 

– Я не знаю, що роблять депутати. Якщо ми з Вами складемо руки і нічого не будемо 
робити… 

– Та ніхто руки не складає. 

Справа в тому, що сьогодні мовчати – це є саме велике. Бо мені говорять: чого ти так 
говориш, треба було трошки помовчати. А я кажу: так ми вже домовчалися! Ну, куди вже 
дальше мовчати? 

Люди добрі, мене скоробило, коли міністр оборони Тенюх протягнув руку з Верховної 
Ради і сказав: у нас нічого не заводиться і не злітає.Я і раніше це казав. Мене оголосили ледь не 
ворогом українського народу. А коли це сказав міністр оборони, що у нас немає, вибачте, з чим 
воювати, як хто з бізнесменів може, скиньтеся на армію. Вибачте, не може міністр говорити 
такі речі! Ми можемо скидатися на хворих для лікування, для тих, хто має обмежені 
можливості. 

– З такої точки зору нам треба зараз замінити міністра оборони? 

– Якщо міністр оборони, то тут треба діяти ефективно, так, як і ефективно діє і російська 
група, яка працює в Криму. 

Як тільки парламент прийняв про проведення референдуму, вранці всі кримчани 
прокидаються, а весь Крим завішаний агітками, які ніхто в Криму не друкував. Так питання в 
одному: чому ми починаємо тут розмусолювати, розсусолювати, коли вони йдуть нахабно і 
безпардонно?      

Немає у нас армії. Визнав це міністр оборони. Повинна була діяти дипломатія. Так 
подивіться на цього нашого міністра закордонних справ. Він російською, мені здається, плакати 
не може. І подивіться на цього «бульдога» Лаврова, який пре. І не чув абсолютно від нашого 
МЗС… Кажуть: не можуть гармати говорити, коли говорять дипломати. У нас ні гармати не 
говорять, ні дипломати нічого не говорять. 

– Я пропоную послухати російського дипломата, постійного представника Росії при 
ООН Віталія Чуркіна. 

Віталій Чуркін: Дам пряму відповідь на пряме питання пана Яценюка. Росіяни не хочуть 

війни. Як впевнений, не хочуть її і українці. 

Більше того, і це я хочу підкреслити особливо, ми не бачимо ніяких засад для того, щоб 

розглядати ситуацію в таких термінах. Ми не хочемо подальшого загострення ситуації. Не 

Росія розкрутила спіраль дестабілізації насилля, яке в останні місяці визначає розвиток 

України. 

Дехто з колег, які виступали сьогодні, малювали ледь не ідилічну картину ситуації в 
Україні, стверджували, що, якби не умишляла зле Росія, всі в Україні жили б довго і щасливо. 

– Ну, добре. Що Рада Безпеки ООН ухвалила? От післязавтра референдум. Де рішення 
Радбезу? Є? Немає! 

– Тобто на світову дипломатію так само немає сподівань? 

– На світову дипломатію? Вибачте, у прем’єр-міністра України, мабуть, є дуже багато 
справ. Він робить ту роботу, яку мало б робити МЗС. Але воно теж проспало. Може, теж вийде 
на трибуну і скаже дипломатам: скиньтеся. 

Скажіть, всі дипломати, які були призначені Януковичем, і всі сьогодні лобіюють 
інтереси Януковича і Партії регіонів у ЄС, чи лобіюють інтереси нового уряду і нової більшості 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

27 

Верховної Ради? Ну, всі старі, нікого ж абсолютно не поміняли. Тоді скажіть мені, хто це буде 
робити? І хто ними керує? Янукович з Ростова-на-Дону? Чи наш пан Дещиця з Михайлівської 
площі? 

– А Вами хто управляє? 

– Мною ніхто. У мене начальників немає. Я сам собі начальник. Я маю таку думку, яку 
мають більшість виборців сьогодні України. І сидіти сьогодні і мовчати, що все добре, то це, як 
раковому хворому лікарі кажуть: так має протікати, це пройде, але знають, що через п’ять днів 
ця людина помре. 

– Але є випадки, коли ця хвора людина своєю силою духу рятується. Ви це знаєте. Я все-
таки не хочу ховати Крим. Я хочу шукати шляхи. 

– От сьогодні п’ятниця, вже після обіду добігає день. Ми нічого не зробили. Крім 
порожніх резолюцій невідомо до кого приймали. Що сьогодні ми можемо? Дипломатія 
проспала, армія не боєздатна і не спосібна, нова Національна гвардія буде ще сформована за 
років п’ять, якщо вона запрацює, то це буде дуже добре. Всі ці проекти закінчаться з 
Національною гвардією тим, що немає грошей у держбюджеті. 

– Тобто Ви вважаєте, що Національну гвардію, в принципі, не потрібно було 
створювати? 

– Національна гвардія – це є перейменування внутрішніх військ. Це їй вивіску поміняли. 

Поміняйте Радіо Свобода на «Свобідне радіо». Якщо у вас лишиться все так, як було, то 
в чому тоді суть перемін? Мабуть, суть перемін у новому форматі і в новій подачі, в нових 
обличчях, у яких будуть братися інтерв’ю і так далі, нова редакційна політика. А коли просто 
зняли вивіску «Внутрішні війська» і начепили вивіску «Національна гвардія», і всі кажуть: все, 
ми перемогли. Кого? Де? І покажіть. Я не бачу, щоб ми щось перемогли. 

Ви питаєте, чи з Криму це не піде? Піде! Подивіться, вчора події були в Донецьку. 
Революція вже закінчилася. «Банду геть!». Банди вже немає. «Зека – геть!». Зека вже немає. Як 
у мирний час, коли закінчилася революція, могли загинути і тяжко поранені були люди?! 

– Це була вина міліції чи вина обласної адміністрації? 

– У першу чергу мітинг, який без достатнього обґрунтування був запропонований 
обласною держадміністрацією. 

Сьогодні я став розбиратися. Поступало в міліцію, що, наприклад, у Маріуполі живе 50 
російських громадян. Це про те, що кажуть, що у нас на кордоні ніхто не проходить, нікого ми 
не… Живуть! Повідомляли в міліцію. Як, наприклад, начальником міліції Донецька могли 
назначити кума знаменитого народного депутата, проросійськи налаштованого, пана 
Левченка?! 

Якщо сьогодні кримінальні авторитети, які сьогодні відомі, і перед тим попереджали 
МВС, то нейтралізуйте їх, інакше вони будуть завтра… Я чув у вас у новинах, що вже 
заборонили, завтра збирався знову новий мітинг на підтримку і проросійський. 

Я не знаю, до чого це дійде. Явно, що ситуація з Криму, та група російських 
«заробітчан», політтехнологів, чи як їх назвати, «передовою групою», то нікуди не поїдуть. 
Вони будуть це полум’я з Криму… 

У них план – Луганськ, Донецьк, Запоріжжя, Дніпропетровськ, Харків, Миколаїв, 
Херсон. Скажіть, у якій обстановці тоді будуть проходити президентські вибори? В обстановці, 
коли йдуть такі дії, як учора були в Донецьку? Це є абсолютно недопустимо! Чому ні один із 
заступників міністра не виїхав? Де внутрішні війська, які мають літаки? Чому не були 
терміново перекинуті і не були захищені громадяни України? 

– А Ви про це запитували як нардеп у міністра внутрішніх справ? 

– Сьогодні я не те, що не запитав. Я дав конкретні прізвища. Я просто, йдучи, чітко їх, 
хто це фінансує. Фінансує Кисельов Андрій на прізвисько «Кисіль». Кримінальні авторитети: 
«Армен», «Зуй», «Роберт». Організовує це  екс-начальник СБУ Третяк, який відповідає за 
південний схід і зв’язки з Росією і тому подібне. Все це було відомо МВС. Але МВС нічого не 
зробило на упередження, знаючи, що назріває конфліктна ситуація. 
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Основна задача закону про міліцію – попередити злочин, а не потому ховати убитих, 
поранених, уже після революційних подій. Це є злочин перед українським народом! 

І, скажіть, хтось покаявся на сьогоднішній день з вищого керівництва МВС? Ніхто не 
покаявся. Хтось звільнений з посади? Як так могло статися?! Поясніть мені! Хто там керує? 
Українська влада? Чи там уже керують проросійські сили, проросійська агентура, «п’ята 
колона», яка вбиває українців за те, що вони хочуть жити в Україні, а не хочуть жити в Росії?! 
Ну, поясніть мені! Я як громадянин України цього не розумію абсолютно!!! 

– Це запитання до них, а не до мене. 

– Я просто, щоб ті, хто слухають сьогодні передачу, зрозуміли, що якщо центральна 
влада не контролює ситуацію, тоді так і зізнайтеся, підніміть руки і з білим прапором ідіть. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухачка (переклад): Я – киянка. Я в принципі щодо цієї теми, про яку говорить пан 
Москаль. 

Страшно дивитися на те, що відбувається в країні. Тому що  три місяці зі всіма була на 
Майдані і сьогодні включаєш Верховну Раду, а на порядку денному… Я наразі солідарна з тими 
депутатами, які були проти, а їм просто, гурбо кажучи, позакривали роти. Вони оголосили, що в 
порядку денному сьогодні, коли лишається півтора дні до референдуму в Криму, у них не стоїть 
питання, що у нас відбувається в країні! 

Я не знаю, куди достукатися, кому з депутатів? 

– Вас почув пан Москаль. Він такої ж думки. Я думаю, що тут немає відповіді. На жаль, 
так виглядає, що достукатися дуже важко. Або, можливо, влада ще молода? 

– Сьогодні не одні фізичні особи відповідають за владу. 

Партія УДАР сказала, що вона не йде в уряд. Але чому вона СБУ взяла? І розстановка 
начальників обласних управлінь під нею. Так треба спитати пана Кличка. А де національна 
безпека? Ви ж рекомендували тули пана Наливайченка. Є представники від «Батьківщини», 
представники від партії «Свобода». Тому сьогодні не можна сказати, що ми тут ні при чому. Всі 
три опозиційні партії сьогодні причетні до того, що діється. 

І тому абсолютно помилилися в кадровому виборі. Це не треба чекати. Тут абсолютно – 
зняли і поклали другого. За день не справився – поклали третього. Це мають бути дуже жорсткі 
і радикальні міри, тому що, якщо ми будемо так ґав ловити, то ми завтра лишимося без 
Донецька, післязавтра без Луганська, після того лишимося і без Харкова, і без «Гепи», і без 
«Допи» – разом з кримінальними справами підуть вони до Росії. 

– Ці вже у Києві. 

– Ні. Вони не в Києві. Вони вдома сидять. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухач (переклад): Я з 1992 року формував флот України. І хотів би сказати, що 
Безкоровайний, Єжель – прекрасні командуючі були. 

У першу чергу хочу Вам дати гарну пораду, пане Москаль. Ви знаєте, Ви припустилися, 
ваші всі керівники з 1992 року непоправної помилки. По-перше, армія проїла все те, що було 
створене на недоторканному запасі на 15 мільйонів людей. По-друге, крім цього, ще й 
озброєння продали на 15 мільйонів людей. Це було видно зі ЗМІ. Ви теж маєте дати відповідь 
щодо цього. До речі. 

І, крім цього, я пропоную ввести авіацію, так як у нас є Договір «Партнерство заради 
миру», США на наші аеродроми з обмеженим контингентом охорони, і таким чином створити 
прецедент російським військам, що вони будуть заблоковані, як нападуть на якийсь наш 
підрозділ, на територію України. А також можуть бути і військові частини. У нас є Договір 
«Партнерство заради миру». І Ви, пане Москаль, давайте відповідайте за законом. 

– Чи причетний я до розвалу армії? Це так, як я був би причетний до якогось 28-го ЖЕКу 
міста Києва. Я абсолютно до цього не мав ніякого стосунку і не маю. Я просто констатував той 
факт, який проконстатувала людина, яка дзвонила сьогодні у студію. 
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Чи допоможе нам Обама? У мене є великий сумнів. Справа в тому, що сьогодні тільки є 
таке, що там мають щодо того ввести санкції, щодо того. Але ЄС такі ж робить заяви, які 
робить і наш український парламент. «Ми дуже стурбовані», «ми вкрай стурбовані». Я не бачу 
реакції Ради Безпеки. Буде прийнята. Кажуть, десь аж у понеділок. Так у понеділок воно вже 
нікому і не потрібно буде. 

Я, може, дуже далекий від таких великих, закулісних закордонних справ. Я щось бачу, 
що не дуже із-за Криму хоче ЄС і Обама псувати стосунки  з Росією. Подивіться на Югославію, 
подивіться на Сербію! Як Сербія опиралася проти Косова. І спочатку ЄС і Америка були на 
їхній стороні, а потім Америка і ЄС їх нагнули, щоб визнати Косово незалежною державою. От 
побачите, що такий самий буде сценарій. 

– Учора був затриманий Дмитро Фірташ в Австрії. На прохання американської сторони, 
до речі. Як Ви, пане Москаль, розцінюєте це? Це якийсь сигнал чи що це? 

– Це ніякий не сигнал. 

– А що це? І за що? 

– Я не можу сказати. Це треба, щоб ви запросили (у нас є ціле представництво ФБР при 
посольстві у США), то вони прокоментували б. 

Я поняття не маю. Фірташ не розшукувався українськими правоохоронними органами. 
На нього в Україні не порушена жодна кримінальна справа. В Австрії, наскільки я знаю, він 
проживав легально, маючи там посвідку на тимчасове проживання. 

– Але це може бути сигналом іншим олігархам? 

– Ну, може бути сигналом. 

– А, можливо, Росії? 

– Росії? Ні. 

Чомусь усі думають, що Обама з…. Давайте подивимося на ставлення. Пам’ятаєте слова 
Обами, коли його спіймали телекамери, коли він взяв Медведєва за руку і сказав: «Передай 
Володі, як тільки я виграю вибори,  все в нас буде добре!». Пам’ятаєте цей вислів? Я його дуже 
добре запам’ятав. Може, хтось і забув. Те, що він говорить на телебачення і на радіо – це одне. 

Ви вірите, що Меркель зіпсує відносини з Путіним? Я в це не вірю абсолютно! 

– Хочеться вірити в оптимізм, а не малювати все такими чорними фарбами. 

– Ну, давайте будемо. 


